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‹stanbul Divri¤i Kültür
Derne¤i Pilav Günü

Ankara Divriği Kültür
Derneği 2. Divriği
Anadolu Halk Şöleni ve
Geleneksel Divriği
Pilavı, Şenliğini 25
Haziranda yaptı...
Başkan Muharrem ÜLGERİ’in açılış
konuşmasını yaptığı şenlikte, Hüsniye
ÇINAR’ın sunuculuğuyla coşkulu bir şenlik
oldu.

SAYFA 2’de

İstanbul Divriği Kültür Derneği 22. geleneksel
pilav gününü 25 haziranda Belgrat Ormanları
Mehmet Akif Ersoy piknik alanında
gerçekleştirdi. Dernek her yıl dayanışma
maksadıyla bir kurumla ortaklaştırmaya
çalıştığı bu faaliyetini  bu yıl  Nükler Enerji
Karşıtları  Platformu“yla birlikte yaptı.

SAYFA 3’de

Mustafa ÇİT. [Divriği Kaymakamı]
Yol sorunu en acil sorunlarımızdandır
Samancı deresi tarafı bu sorunu kısmen
atlattı, aradaki yollarda yapılırsa Bayırlı
çevresi ve Karahanlı köyleride
rahatlamış olacak. Zaten Arapgir yolu
yapılırsa yaklaşık 40 köyümüz çok rahat
edecek, bizde rahat edeceğiz. Ayrıca
Malatya bağlantısı  Divriği için çok iyi
bir olanak olacak. Fakat şimdilik bizim
için önemli olan, Danişment‘e kadar
olan yol ve Sarıçiçeğe kadar olan yol,
iyileşirse buralardan ilçemize geliş,
gidişler rahatlamış olaca. Çamşıh yolu
kırközden ihtibaren asfaltlanacak,
ayrıca Palanga Çamşıh baglantısını kısa
bir zamanda yapacağız.

Mehmet GÜRESİNLİ
[ Divriği Belediye başkanı]
Bizim arzumuz Divriği’yi örnek bir ilçe
ve belediyemizi örnek bir belediye
haline getirmektir. Divriği kısa bir süre
içinde içme suyu sorununu, altyapı
sorununu ve yol sorununu çözmüş
olacak. bundan sonra ilçemizin turizm

bakımından potansiyelini değerlendirip,
konaklama sorununu çözecek ilkemiz
açısından büyük bir ekonommik
rahatlama yaşanacaktır. Böylece ilçemiz
insanları için daha yaşanabilir, cazip
ve tercih edilecek bir yerleşim yeri
haline gelecektir.bu işleri bütçeniz
olmadan yapma imkanınız‘da olmuyor
bilmek gerekir.

ALİ GENÇDAL :
[ Divriği Kültür Derneği Şube Başkanı]
Divriği‘nin yerel olarak birçok sorunu
vardır, bunların başında işsizlik
gelir.Divriği‘de Demir – Çelik
işletmesinin özelleştirilmesi
neticesinde çok sayıda zorunlu
emeklilik ve işten çıkarma yaşandı .
Erdemir ve Oyak gurubunun isdihdamı
artırıcı faaliyetleri olabilir şeklinde
düşündük bu olmadı.   Demir Çelik
işletmesi genişlemedi daraldı. Bundan
sonra  Divriği  halkı için  Demir
madeninde çalışma  hayali sayfası
büyük ölçüde kapanmıştır.

Dayanışma için İzmir’delerdi...
Göç,bitmeyen bir korku olmaya devam ediyor. Ekonomik durumu iyi olarlar bile geleceklerinin güvencede
olamıyacağını düşünüyor.İçme suyu sağlığı tehdit ediyor. Mermez ve köy yolları, harap.

AŞKALARININ hikayelerini dinlemeyenler birgün  hikayelerini anlatacak
kimse bulamayabilirler...!
“Umut var mı?“
Oysa:

Pek çıtkırıldım bir sözcüktür umut. Çabuk kırılır belli, belbağladığınızda. Çünki
ya yoksa? Umut yoksa biz artık olmayacakmıyız? Umut kalmamışsa artık arkamızı
dönüp gidecekmiyiz? Bir şey yapmazsak umut yok diye, rahatmı edeceğiz? İçimiz
rahat mı olacak artık?Hiçmi dertlenmeyeceğiz umut yok diye?
Böyle olmayacağına göre, her sorulduğunda “umut var mı?“ diye, düşen
omuzlardan tutup sarsmak lazım soranı: “ Kendine gel! Umut yoksa bile biz
varız“                              [ Ece Temelkuran ]
Elbette biz umutlu olduğumuz için, herşeye rağmen umudun yeniden üretilmesi
için, en nihayetinde, Dünyanın, geleceğinin, haramilerin , istilacıların, savaş
çığırtkanlarının, dünyası olmayacağını, barış yanlılarının, adalet yanlılarının,
eşitlikçi ve özgürlükçü temelde  mücadeleleri neticesi şekilleneceğine inananlar
olarak, umutlu olmaya devam edeceğiz. ABD  İsrail eliyle ortadoğu politikalarını
şekillendirmeye devam ediyor.  ABD ortadoğuda en riskili olan savaşı bile göze
alarak yeni maceralara oynuyor. Ortadoğuda, uluslararası güçlü bir savaş karşıtı
hareket örgütlenmedikçe, hem ortadoğunun, hemde dünyanın geleceğini
Emperyalist, politikaların belirleyeceğini bilmek  bugün çok kolay.
Gazetemizin, tanıtım sayısının çıkışının üzerinden iki ay gibi bir zaman geçti.
Bu zaman zarfında, önemli çalışmalar yaptık, gazetenin etki alanını, olumlu ve
olumsuz anlamda tarafsızca  görmeyi sağladık. Derneklerimizin etkinliklerine
katıldık. Divrigi’de uzun bir zaman kaldık Divriği halkının görüşlerini dinledik.
Özellikle tanıtım sayımızda, yazarlarımızın ortak kabulü olan “ Divriği‘de yerel
seçimlerde iki dönemdir solun seçim kaybetmesi meseleleri üzerinde kafa yorduk,
Divriği‘lilerle konuştuk. Esasında solun yerel seçimlerde başarısız olması
meselesinin, Divriği‘liler açısından problemlerin yine Divriği’de  siyaset yapan
siyasilerden kaynaklandığını dolayısıyla bunun çözümlenmesi meselesinin‘de
yine  Divriği’de siyaset yaptıklarını zannederek, “halkı değil partilerinin genel
merkezlerini makbul“ kabul edenlerin yanlışlarından kaynaklandığını söğlediler.
Bundan sonra Divriği halkına rağmen, atanma siyasetini dayatmakla Divriği’nin
kazanmasının mümkün olmayacağını belirtiyor Divriği’liler.
Birinci sayımızla karşınızdayız.Yayıncılık meşakatli iş, emek isteyen iş zorlukları
olan iş. Yayıncılık anlayışımızda bir görüşün, bir anlayışın yayını olmak şeklinde
bir düşüncemiz yok. Divriği’nin Aydın, Çağdaş, Demokrat, ilerici, yurtsever
insanlarıyla bu işi yapma düşüncesindeyiz. Dolayısıyla, biz inanıyoruz‘ki konu
Divriği olunca bu saydığımız özellikteki insanlar, bu yayına destek vereceklerdir.

Çare
Sizsiniz!
B�RSEN BAYAR UYGUN

B

Yazarlar...

HAS�P URAS - Say, 3

Bir Cehalet Örneği

ESAT KORKMAZ - Say, 5

Geçmişini “Yiyen” bir
Alevilik Geleceği “Boğar”

MET�N ��M�EK - Say,4

Temiz Siyaset �çin

MUARREM �LGER - Say,6

Evet Başka “Divriği”

AR�F ATAY - Say, 7

Yaşam Kalitesi

MEYZADE �ZKAHRAMAN - Say, 2

�yilik Unutulmaz!

MUARREM YA�MASAN - Say,8

Divriği’de Birliktelik

�SMA�L AS�L - Say, 6

Geleceği Görmek!

N�L�FER MURATO�LU - Say, 2

�deal Üzerine

H�SN�YE �INAR - Say, 4

Türküler Biziz...

Baykal Divriğide

Yağbasan Köyü Derneği
Pikniğini Köyde Yaptı

“6’TE Çakmakdüz Köyü Derneği
40. yıl kutlamaları coşkuluydu!

“6’TE Akmeşe Köyü Derneği 2.
Geleneksel pikniğini yaptı

“6’TE Çamşıh Hüseyin Abdal
Derneği, Şenliği yapıldı.

“7’TE
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CHP Genel başkanı Deniz baykal 24 Temmuz‘da Sivas ve ilçeleri gezisinin
 kapsamında Divriğiye geldi. Divriğide kalabalık bir kitle baykalı karşıladı.

CHP Genel başkanı Baykal‘la birlikte
Mehmet Sevigen, Nurettin Sözen, Alirıza
Gülçiçek,CHP Sivas İl Başkanı ve
yöneticileri Divriği‘yi ziyaret etti. Baykalı
Divriği‘de, karşılayanlar arasında
MHP‘lilerde vardı. Divriği CHP ilçe
Başkanı Hakan Gök‘ün gazetecilere
yaptığı açıklamada, AKP‘nin genel başkanı
hariç kendilerinin‘de, MHP‘nin genel
b a ş k a n ı  D e v l e t  B a h ç e l i y i
karşılayabileceğini söğledi.

Heliköpterle Selavattepe mahallesine
gelen Baykal buradan CHP otobüsüyle
Divriğiye hareket etti. Divriği ilçe
binasına uğramadan Diekt olarak
mitinğ  alan ı  olan Cumhuriyet
meydanına geldi. Burada Baykalı
kalabalık bir  halk karşıladı.Saat 13‘de
başlaması gereken mitinğ 14.30
civar ında ancak baş layabildi.

Su sorunundan,yol sorununa, İşsizlikten ulaşıma, Sağlıktan Eğitime kadar, sıkıntılara
boğulmuş divriği halkı sorunlarının çözülemeyeceğine inanıyor.



HABER 1 EYLÜL2
N�L�FER MURATO�LU

“Kant deneysel olarak
edinilmiş tüm akılların
yetersiz olma anlamında
 hasta olduğunu
söyleyebiliyordu çünkü
onların hiç biri aklın
idealini yerine
getirmemekteydi.”
    Bugün ideal yoksunu bir dünyada
yaşıyoruz, politikasızlaştırılmış,insani
özünü yitirmiş bir dünyada.
     Bilginin merkezileştiği, haber
kaynaklarının ipotek altına alındığı,
şiddetin hüküm sürdüğü, kontrolden
çıkmış akıldışı bir dünyada.
     Bizse şaşkın, güvensiz, aldırışsız,
duyarsız-bize dayatılan bu dünyada-olup
bitenlerden rahatsızız, fakat ne
yapacağımızı da bilemiyoruz.
     Demokrasiler, yalan-demokrasilere
dönüşmüş, bizse ne kadar muhalefet
edersek edelim, bir şeyleri değiştirme,
dönüştürme gücümüzden kuşkuluyuz.
     “Ben herkesin herkese karşı olduğunu
söyleyeceğim.Mücadelenin biri proletarya,
diğeri burjuvazi olmak üzere baştan verili
özneleri yoktur.Kim kime karşı savaşır?
Hepimiz birbirimizle savaşıyoruz. Ve her
birimizin içinde daima içimizdeki başka
bir şeyle savaşan bir şeyler vardır.” Diyor
M.Foucault'a.
     Aslında kendi kendiyle didişen,itiraz
eden,protesto eden memnuniyetsiz
yanlarımızı koruyabilmek bile büyük
başarı.

    Öyle bir kıskaç içindeyiz ki, hemen
uyumlu bireyler haline dönüşebilecek,
yaşamı yalnızca küçük sevinçler
mutluluğuna dönüştürecek bir aymazlık
yanı başımızda.
      Televizyona bir tıklayarak
istilalardan,savaş görüntülerinden
kendimizi soyutlayabiliyor ya da savaş
görüntülerini teknoloji harikası canlı
yayınlardan izleyebiliyoruz.kena
       Azgın kapitalizm ile anlamsız din
savaşlarına dönüşmüş bir ortaçağla
başbaşayız.
       Hastalıkların en kötüsü umarsızlık
hastalığı, yaşamımızı görünmez bir yoldan
tehdit etmekte.
      İşte tam bu noktada düşünürken aklıma
Goethe'nin düşündürücü sözü geliyor.
     “Bundan 300 yıl öncesini bilmeyenler
bugünü bilemezler.”
      Bugünü çözümlemek bilinen
yöntemlerle ya da iyimser bir aptallıkla
değil, kötülüğün yeniden
çözümlenmesiyle, yeni yöntemlerle anlam
kazanacak.
      Akıl dışı,şizofrenik bir dünyanın
çözümlemesini yapmak değil kendimizin,
toplumsal bilimlerin bile kolay
başarabileceği bir iş değil.
     Felsefi bir donanım,dayanışma ve
yeniden üretmek gerekiyor.
     “Felsefe bir etkinliktir.” diyor Karl
Jaspers.
      İşte bu durumda anlamlı olan, birlikte
fikir yürütmek, insani değerlere sahip
çıkmak, çürümüş demokrasi
yapılarının,kurumlarının yeniden
yapılanmasını olanaklı kılmak bizlere
düşüyor.
      Sorumluluğumuzu ancak bireysel
donanımlarımızı güçlendirip, kolektif bir
heyecana dönüştürerek başarmak olanaklı
gözüküyor.
      Bir idealin, bir düşün gerçekleştirilmesi
uyumsuzluktan eleştiriden geçiyor.
       İnsanlık tarihine baktığımızda da
aydınlanmayı yaratan gücün de, yarım
kalmış aydınlanmaları tamamlayacak
gücün de insan gücü olduğunu görüyoruz.
       İnsansızlaştırılmaya çalışılan bir
dünyada insan olmanın
bilincini,sorumluluğunu taşıyabilmek
hepimizin gönlünden geçen şeyler.
      Hayat umutsuzluğun öteki kıyısında
yeşeriyor.
       Paul Valery'nin sözüyle:
      “Dünya sadece aşırılıkla değer kazanır,
yalnızca vasatla devamlılığını elde eder.”

�deal Üzerine

Divriği Gazetesi Kokteyli
Gazetemiz  İstanbul’da  bir tanıtım kokteyli ile okurları ve desteleyenleriyle biraraya
geldi. İstanbul Divriği Kültür Derneğinde, yapılan kokteyl yoğun ilgi gördü.
15 Temmuz 2006‘ da gazetemiz, İstanbul Divriği
Kültür Derneğinde tanıtım amaçlı bir kokteyl
düzenledi. Divriğinin tanınan simalarıyla  gazete
projesi konuşuldu, tartışıldı. Açılış konuşmasını
Gazetemizin Genel yayın yönetmeni Yahya Kemal
Bayar‘ın  yaptığı kokteyli Dernek başkanı Rıza
Gürünlü yönetti. Bayar konuşmasında
Bu gazete kentlerde  yaşayan Divriği’liler ve
Divriği’de yaşayan Divriği’lilerin  kendi aralarındaki
ilişkileri gazete aracılığı ile geliştirmek ve
ortaklaştırmak için kurgulanmıştır. Divriği insanının
ağırlıklı olarak Sosyal Demokrat, Sol, Çağdaş,
Özgürlük ve Eşitlik yanlısı bir toplum olduğunu
hepimiz biliyoruz. Ancak bugün Divriği’lilerin bu
sözünü ettiğimiz kesimi bir bütün olarak bir arada
değillerdir. Divriği’de iki dönemdir Sol’un kendi
problemlerinden kaynaklanarak seçim kaybettiğini
hepimiz biliyoruz dedi.
Dernek başkanı Rıza Gürünlü‘de konuşmasında,
Divriği için tüm Aydın, Demokratik ve İlerici
arkadaşların kendilerini Dİvriği Kültür Derneği’nde
ifade edebilecekleri ve bu doğrultuda böyle bir
toplantının burada yapılmasının bizi
onurlandıracağını söylemiştim. Hakikaten bugün
gördümki uzun yıllar bu derneğe emek vermiş
Hüsiyen Etlik abi gibi büyüklerimiz bugün burada
aramızdalar. Bunun için Yahya’ya teşekkür ediyorum
ve hepinize hoşgeldiniz diyorum dedi.
Toplantıda sırasıyla, Ali Kater, Habil Yılmaz, Mustafa
Yıldırım, Hüseyin Güzel Yılmaz,  Hüseyin Gülseven,
Seyit Ali Aydoğmuş, Cafer Doğan, Mustafa Gülkanat
,İsmail Çınar, Deniz Değer, ve Battal kılıç konuştular.
Konuşmacılar aynı tema üzerinde durdular,
Divriğililerin ilişkileri bu gazete aracılığıyla
güçlenmelidir, Köy Derneklerimiz, ilçe
derneklerimiz ve diğer illerdeki Divriği kültür dernek
ve vakıfları bu yayın aracılığıyla birbirlerine seslerini
duyurmalıdır şeklinde özetlediler.
 Ayrıca Divriği için bu gazete faydalı yayınlarla

bağlantısını güçlendirmelidir temennisi dile getirildi.
Kapanış konuşmasını yapan Yahya Kemal Bayar, bu
gazeteye ayrı ayrı görüşten olan insanların yazması
gerektiğini düşünüyorum. Şimdiye kadar Türkiye’nin
bölünmüşlüğü bu noktadan yürüyor. Özelikle sol,
sosyal demokrat düşünen insanlar partilerinin
merkez kararıyla aşağıya doğru parçalanıyor.
Bunlardan bizler etkileniyoruz.
Partilerin Menkez Organlarının aldığı yanlış kararlar

aşağıya doğru yansıyor. Ben istedimki hangi sol
partide olursa olsun bu insanlar Divriği için bir
araya gelsinler. Divriği için bişeyler yapsınlar,şimdi
elimizde bir gazetemiz var, bu gazete, Demokrat,
Aydın, Çağdaş, düşünen herkesin ortak sesidir,
özgürce bu gazetede yazabirirsiniz dedi.
Daha sonra kokteyl salonuna geçildi burada
ayaküstü sohbetlerle tartışmalar konuşmalar devam
ettikten sonra akşam saatlerinde kokteyl bitti.

Ankara Divriği Kültür Derneği 2. Divriği
Anadolu Halk Şöleni ve Geleneksel Divriği
Pilavı, Şenliğini 25 Haziranda yaptı...

Tarih 24 Haziran 2006, Cumartesi, öğlen ve akşam haberleri,
Ankara Atatürk Orman Çiftliği’nden bir Piton yılanı
kaçmıştır,yurttaşlar mecbur kalmadıkça bu bölgeden geçmesinler.
Ankara’lılara önemle duyurulur. İştte  bu adı geçen bölgede
Ankara Divriği Kültür Derneği’nin aylardır çalışmasını yaptığı
pilav günü vardır ertesi gün yani 25 Haziran günü. Peki şimdi
ne olacak diye düşünürler, dernek yöneticileri. Esasında haksızda
sayılmazlar kayğılanmakta. Durum yılanla çuvala girmek şeklinde
değildir fakat, yılanla piknik yapmaya benzer. Yöneticiler, zor
bir kararı verirler. Evet piknik Atatürk Orman Çiftliği’nde
yapılacaktır.Başka‘da bir seçenek yoktur.
Hadise katılımı kısmen etkilemiş olabilirmi bilinmez  ama,
önemli bir katılımla şenlik başlamıştır. Atatürk Orman Çiftliği‘nde
yapılan şenliğe çok sayıda Divriği’li ve Divriği dışından
katılımcıyla gerçekleştirildi. Sunuculuğu Hüsniye ÇINAR’ın
yaptığı şenlik, aslında aylar öncesinin çalışmalarıyla yapılan
şenliktir. Doğrusu  şenliğin yapıldığı gün yöneticilerin hem en
kolay günüdür, hemde en zor günü. Çünki aylardır çektikleri
emeğin bitmiş halidir şenlik, bugün bu emeğin tadının çıkarılması
zamanıdır. Ved e en zor günüdür bu gün, çünki, bir olumsuzluk
olursa  bir tatsızlık olursa bu emeğin kötüye kullanılması olursa
işte buna yazık olur düşüncesiyle görevliler ve yöneticiler çok
hassas bir yerde  hissederler kendilerini. Aslında, bu faliyetleri
yapan bütün kurumlar, bu sıkıntıları bir biçimde çeker. Fakat
işin esası  yılda bir kez üyelerini ve Derneğin etrafındaki,
dostlarınızı biraraya getirmek onları aynı masalarda, aynı alanda
toplamanın keyfi elbette çok önemlidir. İşte Ankara Divriği
Kültür Derneği, yıllardır bu etkinliği aynı  güzellikte kutlayarak,

bir  geleneği devam ettiriyor. Hüsniye ÇINAR’ın sunduğu bir
etkinlikte yılan kimin aklına gelir. O gür sesin o coşkulu sesin,
ardından kendimizi piton yılanı gibi cesur zannedersiniz adeta.
Şenlik, Dernek  Başkanı  Muharrem ÜLGER‘in açılış
konuşmasıyla başladı. ÜLGER konuşmasında, Piton yılanı bile
bizi engelleyemedi gördüğünüz gibi hep birlikte coşkuyla
biraradayız, Divriği burada, Ankara burada, halkımız burada
daha ne olsun diyerek şöyle sürdürdü konuşmasını. Bizleri hep
peşlerinde sürüklemek isteyenler  artık bizlerin‘de biryerlerde
olmak istediğimizi bilmeleri gerekir. bu toplum  kendi yöneticilerini
yaratacaktır, ve belli yerleri gönderecektir dedi. Devamla Divriği
sorunlarına, Divriği festivaline değinen ÜLGER, İstanbul, İzmir,
Antalya ve Divriği‘ deki Derneklerle koordinasyonlu ortak
faaliyetlerde yapacaklarını, ilişkilerinin  kopuk olmadığını,
dinleyicilere duyurdu.
Şenliğe,  Su tv, Düzgün tv, Özgür Radyo, gibi medyanın yanısıra,
Deniz Baykal, Önder Sav, Bayram Meral, Gibi çok sayıda
Dernek ve siyaset çevresi katıldı.
Proğramda, Rıza Aslandoğan, Ali Ekber Eren, Adnan Kılıç,
Cankat Erdoğan, Zeynel Sönmez, Servet Yıldız, Ozan Sinemi,
Zülfikar Şahin, Gülsen Sarıgil, Özgür Taşkıran, Hüseyin Gazi
Karakoç, Hasan Şahbaz,  Gürsel Fırat, Ali Şafak ve Grubu,
Adıgüzel Karşıgil ve Grubu, Hüseyin Yıldız, gibi Divriği’lilerin
sevdikleri sanatçılar katıldı. Ayrıca şenlikte Divriği Harman
dergisi ve gazetemiz Divriği , katılımcılara dağıtıldı. Ankara
Divriği Kültür Derneği’nin Şenliğinde tatlı dil “pitonu” deliğine
soktu.

Başkan Muharrem ÜLGERİ’in açılış konuşmasını yaptığı şenlikte,
Hüsniye ÇINAR’ın sunuculuğuyla coşkulu bir şekilde geçti.

İVRİĞİ Gazetesinin bana ayrılrmış olan
bu köşesinden her ay sizlere bir mesaj

göndermek  istiyorum. Bu mesajlar, çeşitli
kitaplardan derlediğim, yaşanmış veya
yaşanması mümkün olan öykülerdir. Birbirinden
güzel ve anlamlı olan bu öyküler siz değerli
okuyucuları  bağzen güldürecek, bağzen
ağlatacak, bağzen düşündürecek,bağzen‘de
hayatımızdan ders çıkartacağımız öyküler
olacak.
Bu öykülerin bağzılarının yazarı belli iken
bağzılarının yazarı belli değil yani “anonim“
Mutlu ve sağlıklı bir yaşam  dileğiyle.
                            PENİSİLİN
İskoçya‘da adı Fleming olan yoksul bir çiftçi
yaşıyordu. Birgün tarlada  çalışırken bir çığlık
duydu. Hemen sesin geldiği yere koştu. Beline
kadar bataklığa batmış  bir çocuk çırpınıp

duruyor, bir yandan‘da avazı
çıktığı kadar bağırıyordu. Çiftçi çocuğu
bataklıktan çıkardı ölümden kurtardı.
Ertesi gün Fleming‘in evinin önüne gelen
gösterişli arabadan şık giyimli biri indi.  Çiftçinin
kurtardığı çocuğun babası olarak tanıttı kendini
ve “ oğlumu kurtardınız, size bunun karşılığını
vermek istiyorum“ dedi.Yoksul ve onurlu
Fleming “ Kabul edemem“ diyerek ödülü geri
çevirdi. Tam bu sırada kapıda çiftçinin küçük
oğlu göründü. “ Bu senin oğlunmu“ sorusuna,
çiftçi gururla “ Evet“ dedi. Kurtarılan çocuğun

babası “ Gel seninle bir anlaşma yapalım“ dedi.
Oğlunu bana ver ona iyi bir eğitim almasını
sağlayayım eğer karekteri babasına benziyorsa
ileride gurur duyacağın bir kişi olur.
Bu konuşmalar sonunda Fleming‘in oğlu iyi
bir eğitim gördü. Londra‘daki St.Mary Hospital
Tıp Fakültesinden mezun  oldu ve tüm Dünyaya
adını Penisilin‘i bulan Sir Alexander Fleming
olarak duyurdu.
Birsüre sonra aristokratın oğlu zatürreye
yakalandı.
Onu ne mi kurtardı?
Penisilin!
Aristokratın adı: Randolph Churchill.
Oğlunun adı: Winston Churchill
Kurtaran Doktor: Çiftçinin oğlu Sir Alexander
Fleming
Herşeyi beklemeden verin,karşılığı birgün nasıl
olsa gelecektir.

İyilik
Unutulmaz
Dr.BEYZADE �ZKAHRAMAN

D

Rıza GÜRÜNLÜ, Battal KILIÇ, Ali Rıza DUMAN, Yavuz
ÖZKAN, Safi KARAYALÇIN, Murat ÖZDEMİR, Haydar
YALÇIN, Hüseyin GÜZELYILMAZ, Orhan ÖZDEMİR, Hasan
YILMAZTÜRK, Beyzade ÖZKAHRAMAN, Mahmut ŞENGÜL,
Murtaza YILDIRIM, Veli KORKMAZ, İzmail ASİL, Nevzat
ÖZTÜRK, Hançer, Vahap YILMAZ, Hüseyin ETLİK, Hüseyin
GÜLSEVEN, Necati YILMAZ, Cafer YILDIZ, Yahya Kemal
BAYAR, Canan DUMAN, Sefer KOCAKAYA, Fatma
YILDIZOĞLU, Muzaffer AKSOY, Yunus ÖZTEPE, Sibel SEDEF,
Selçuk KILIÇ, Kamber HAN, Ali GÜNDÜZ, Safi KARAYALÇIN,
Metin GÖK, Hüseyin YILDIZ, Kamber DOĞAN, Şengül
YILMAZ, Mehmet YILMAZ ve Divriği Gazetesi ÇALIŞANLARI.

Divriği Kültür Derneği’nin
Emektar Başkanlarından sevgili

HASAN GÜRSOY
9 Agustos günü Kalp krizi geçirmiştir

Kendisine Acil Şifalar Diliyoruz!
HASAN GÜRSOY’UN ŞU ANDA SAĞLIK DURUMU İYİ.
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Baykal Divriği’de
Mitinğ sonrası
Ulu cami‘yi
gezen baykalı
burada, İlçe
Emniyet Müdürü,
Belediye Başkanı,
İlçe Kaymakamı,
Ulu Cami
Müftüsü ve çok
sayıda yurttaş
karşıladı.

BİR kurum  için 22. faaliyetini yapmak çok
önemlidir, elbette. Birde 1952‘de kurulup
bugüne gelmişse ve hala çok faal bir
biçimde çalışmalar yapıyorsa dahada
önemlidir. Bu kurumun adı Divriği Kültür
Derneği. Kimlere  Demokrasi okulu olmadı
ki bu kurum. Bugün sol Sosyaldemokrat
alanda siyaset yapan Divriği’lilerin yolu
bir biçimde bu adını andığımız dernekten
geçmiştir. Divriği mekan ve yerleşim
bakımından çok avantajlı bir kasaba
sayılmaz, hatta Anadolu’nun hemen hemen
en yoksul, en madur, en gelişmemiş
ilçelerinden biridir, Divriği. Fakat medeniyet
ve yerleşim bakımından Anadolu’nun en
eski yerleşim yerlerinden biridir Divriği.
Darüşüfahanesi, konakları, demir madeni
gibi değerleriyle ve  Anadolu Selçuklu
tarihinde bir dönem başkentlik yapmasıyla
 her ilçeye nasip olmayacak bir geçmişi
vardır Divriği’nin. Divriği kültür derneği‘de
demokrasi ve emek mücadelesi içerisinde
önemli bir yerde duruyor. Kültürel
faaliyetlerini de ihmal etmiyor hiçbir
zaman. 22.’sini düzenleyerek devamlılığını
sürdüren dernek, Belgrat Ormanları,

Mehmet Akif Ersoy piknik alanında
geleneksel pilav gününü yaptı. Her yıl
dayanışma maksadıyla bir kurumla
ortaklaştırmaya çalıştığı bu faaliyetini bu
yıl “Nükler Enerji Karşıtları Platformu“yla
yaptı. Sunuculuğunu Orhan  Aydın ve İlknur
Kaplan’ın yaptığı  pikniğe ses sanatçıları
olarak, Arif Sağ, Sevcan Orhan, Ümit
Yılmaz, Nurgül Ateş, Grup Yorum, Kardeş
Türküler, Gökhan Birben, Şahin Aydın,
Adem Aslandoğan, Nurettin Özcan,  gibi
halk müziginin tanınmış simaları  programa
renk kattılar. Ayrıca Semah ekibi ve Divriği
Kültür Derneği Halk Oyunları ekibi  bir
gösteri yaptı piknik alanında. Sivas
katliamında kaybettiklerimizin,
resimlerinin‘de sergilendiği alanda, ayrıca,
Kitap, Kaset, Gazete, gibi kültürel ürünlerin
stantları açıldı ve çok ilgi gördü. Şenliğin
açış konuşmasını başkan Rıza GÜRÜNLÜ
yaptı. GÜRÜNLÜ konuşmasında Derneğin
demokrasi mücadelesindeki yerinin asla
ihmal edilmeyeceğini vurgulayarak,
aydınlarla, ilericilerle, demokratlarla, ortak
çalışmalar yapmaya devam edeceklerini
söğledi. Amerika’nın Irak işgalinide kınayan

GÜRÜNLÜ, ortadoğuda, özgür bir barış
ortamında ancak halkların kardeşliği
temelinde, huzur olacaktır dedi. İran’ın
Irak işgali, sürecine doğru sürüklendiğini,
buna karşı savaş karşıtı platformların
güçlendirilmesi gerektiğini söğleyen
GÜRÜNLÜ Divriği’deki Demir, Çelik
işletmesinin özelleştirilmesi neticesi işten
atılmaların ve göçün yoğunlaştığını
hatırlatarak Divriği’nin kaynaklarını,
Divriği’lilerden kaçırmamak lazımdır, Demir,
Divriği’nin bir zenginliğidir, yine getirisi
Divriği’ye olmalıdır dedi. Ayrıca Divriği’nin,
yol ve ulaşım problemlerinin oldugunu,
tarımsal problemlerinin olduğunu söğleyen
GÜRÜNLÜ, Arapgir yolunun yıllardır
açılamadığını, bunun neticesi  Divriği’nin
adeta bir çıkmaz sokak olduğunu
hatırlatarak, Malatya’ya açılan Divriği yolu
olmadan Divriği’nin ve o yol etrafında
bulunan  yaklaşık 40 köyün sorunlarının
ve sıkıntılarının devam edeceğini söyledi.
İstanbul’un hemen, hemen her semtinden
otobüslerin kaldırıldığı  şenliğe yaklaşık
olarak 10.000 kişi katıldı. Dostluk ve
kardeşlik havasında geçen şenlikte yıllarca

görüşememiş akrabalar, arkadaşlar,
sanatçılar, yazarlar, şaairler, aynı mekanda
yanyana  bir günün tadını ve zevkini
yaşadılar. Ayrıca İzmir Divriği Kültür
Derneği Başkanı, Yusuf METİN, ve Divriği
Şube başkanı Ali GÜLDALI bu etkinliğe
katıldı. SHP Genel Başkanı Murat
Karayalçın, CHP  Sivas Milletvekili Nurettin
Sözen, ve ÖDP il ve ilçe yöneticileri bu
şenliğe katıldı. Nede çabuk akşam oldu
diyenleri çok duyduk ama gerçekten akşam
olmuştu eve dönme zamanı gelmişti, artık
toparlanma vaktidir diyerek, uyuyan
bebeklerimizi ağaç ğölğelerinden
kucaklara çantalarımızı sırtımıza,
sevdiklerimizin ellerinide ellerimize alarak
arkamıza baka, baka, içimizden, seneye
tekrar görüşürüz diyerek oradan ayrıldık.

İstanbul Divriği Kültür Derneği Pilav Günü
İstanbul Divriği Kültür Derneği 22. geleneksel pilav gününü 25 haziranda Belgrat Ormanları
Mehmet Akif Ersoy piknik alanında  gerçekleştirdi. Her yıl dayanışma maksadıyla bir kurumla
ortaklaştırmaya çalıştığı bu faaliyetini bu yıl “Nükler Enerji Karşıtları Platformu“yla birlikte yaptı.

HAS�P URAS

1955 yılında baharında, yakınımız
İhsan Ergün'ün Kartal'daki evine
gitmiştik.  Çayımızı içerken ev sahibesi
Makbule teyze pencereden bahçedeki duvarı göstererek:
- Hasip bey bak, yoldan geçenler, küçük abdestlerini bahçe
duvarına yapıyorlar. Belediyeye başvurduk, “Buraya
işemeyiniz” levhasını astırdık. Hiç faydası olmadı.
-İhsan amcanın yeğeni olan mühendis Namık bey :
-Ben hallederim, dedi. Kürek, kazma alarak bahçeye gitti.
Duvar üzerinden taşlar alarak mezar yaptı. Mezarın başına
da 60x60x60 cm. ebadında taştan küp yaptı. Küpün önü
dışında, diğer yanlarını saman karıştırılmış çamurla kapattı.
Mezarın ve küpün etrafını kireçledi. Makbule teyzeden
mum istedi. Mezarın etrafındaki ağaçların dallarına bez
bağladı. Yalova-Kartal arabalı vapur iskeleye yolcularını
indirirken,  Namık bey bizlerin bahçeye inmesini, Makbule
teyzenin başına yemeni bağlamasını istedi. Halk bahçenin
önünden geçerken, Namık bey üç mumu yakarak küpün
içine koydu. Bizler de mezarın yanına diz çöküp dua etmeye
başladık. Yoldan geçenler de bize uyarak ellerini açıp dua
etmeye başladılar. Burada kim yattığını soranlara da
“Muhterem bir zat yatıyor”dendi.
     Onbeş gün sonra teyzeye uğrayıp, “Yatır nasıl teyze,”
diye sorduğumuzda, teyzem de “ Bakınız bu iş çok iyi oldu.
Pipi yerine dua edenleri görüyoruz “dedi.
      Yakın zamanda, şimdi orası nasıl diye düşündüm. Onlar
hayatta yoktu. Makbule teyzenin torunu Suna Toplandı
hanımefendiye telefon ettim:
       _Suna hanım, size bir şey soracağım. Dedenizin
Kartal'daki evinin bahçesine mezar yapılmıştı.  Şimdi ne
oldu?
       _Hasip ağabey, 15 sene bahçemiz çok temiz kaldı,
fakat şimdi o yatır problem oldu. Komşumuz Zafer hanım,
”Bu yatırı rüyamda gördüm. 'Ben İhsan beyin bahçesindeki
mezarda yatan Ahmet Dedeyim, mezarın üzerine ismim
yazılı bir taş dik,'dedi.” “Ahmet Dede ruhuna fatiha” yazılı
bir mermer taşı başucuna diktiler. Çok mutluyduk. Biz evi
yıkıp, yerine bir ev yaptırmak istedik. Belediyeye müracaat
ettik. Belediye “orada yatır var, müsaade etmeyiz,” dediler.
Belediye, mezarın etrafında sizin koyduğunuz taşları söküp
mermerle çevirdiler.
          Şaşırmıştım, merak edip Kartal'a gittim. Ev yıkılmış,
taş yerine mezar mermerleşmişti. Fotoğrafını çektim. Taşta
gerçekten de ”Yatır Ahmet Dede ruhuna fatiha” yazısı vardı.
Evin karşısında İzzet Dalyan'ı ziyaret ettim.
      İzzet bey: -İhsan  amcayı, Makbule teyzeyi iyi tanıyorum.
Onlar vefat ettikten sonra 1987 senesinde üç kişi geldiler.
Bahçenin etrafını tahta ile çevirdiler. Belediyeden aldıkları
yapım ruhsatını tahtaya yapıştırdılar. Ruhsatta, bu mübarek
yatır için yanına çeşme ve havuz yapılacağı yazılıydı.
        Üç gün bahçede birçok çukur açtılar. Mezarın altına
girildi. Sonra kayıp oldular. Sebebini sonra öğrendik. Rumlar
giderken çok miktarda
altını yatırın altına saklamışlar. Burası mukaddes bir yer
olduğundan, kimse bakmaz, denmiş. Sonra belediye burasını
düzeltti.
        Arkadaşım Şükrü Bey de “Dedem Hacı Eyüp efendi
Amasya Saraçhane camisini yaptırdı. Ölüsünü oraya
defnettik. Geçen yıl mezarını ziyarete gittiğimde yüzlerce
kişi mezarın etrafında dua ediyor, ağaçlara bez bağlayıp
ondan medet umuyorlardı. Dedemin dini bir
 meziyeti yoktu,”diye yakındı.
         Kadıköy'deki Salı pazarında Mahmut babanın mezarına
her gün yüzlerce medet uman geliyor. Ben de sekiz yıl
önce gittim. Oranın geliri ile geçinen kadına,
”2000 Olimpiyatlarında 40 km. koşuda altın madalya almak
istiyorum ne yapayım? “ dedim. Kadın dikdik yüzüme baktı
ve; “Bey, senin isteğin çok fazla, bir koç kes.”dedi.
Bugün Anadoluda her şeyhin bir yatırı var. Kuran'ı Kerim'in
El_fatiha suresinde bile, “Ancak sana kulluk ederiz ve yalnız
senden yardım dileriz” denmesine rağmen, hala türbelerden
yardım bekliyoruz. Bütün din görevlilerin, “sirk
koşuyorsunuz” sözleri de hiç etkisini göstermiyor. İslam'ın
beşiği olan Mekke ve Medine'de, peygamberin ailesi, üç
halife dışında hiçbir Müslüman'ın mezarı olmadığı gibi,
yatır da söz konusu değildir.
Kendi yaşamımdan bu örnekleri yazmamın nedeni, bilim
dışında hurafeden medet umanların günlük yaşamlarındaki
perişanlığı ve aldatmacaları sizlerle paylaşmak içindir.
Mustafa Kemal haklıdır: “ Muhafazakar öyle bir insandır
ki, nehirde akmakta olan suyu tutmak ister, ama elinde
sadece bir avuç çamur kalır.”
Geleceğimizi hurafelerin, batıl inançların değil de, bilim
ve irfan sahibi yurttaşların şekillendirmesi için, sokakta,
mahallemizde gördüğümüz her türden gerilikle mücadele
içinde olmamız gerekiyor.

Bir Cehalet
Örneği

CHP GENEL Başkanı Baykal Divriği gezisinde
bir mitinğle partililerine seslendi. Konuşması
süresince AKP‘ye yüklenen baykal,
konuşmasının başında“sevgili Divriğ’liler.
İstanbul’da, Ankara’da, İzmir’de, Antalya’da,
Türkiye’nin her yerinde önümüzde,
arkamızda, sağımızda, solumuzda hep
Divriği’liler var. Divriği’liler hepinizi saygıyla
selamlıyorum. Sizlerle olmaktan onur
duyuyorum. Hepiniz hoşgeldiniz. Sizlerden
aldığımız destekle burdayız, bağlılığınızı
yine gösterdiniz. Şükranlarımı sunuyorum,
dedi.

Divriği’nin yalnız olmadığını dosta düşmana
göstermek için, sizlerle beraber ve birlik
olduğumuzu göstermeye geldik, diyen
Baykal,
Türkiye’nin bu son dönemlerde çok büyük
sorunları var. Ekonomide, politikada, sosyal
yaşamda, iç siyasette, dış siyasette ve daha
bir çok sorunlar. Ama ben sizlerin sorunlarını
dinlemeye geldim, dedi. Coşkulu kalabalık
konuşması boyunca, baykalı alkışladı.
Mitinğ alanında Baykalın önüne “ DİVRİĞİ
BELEDİYE BAŞKAN ADAYI MERKEZDEN
ATANMASIN ADAYIMIZI HALK

SEÇSİN“pankartı açıldı. İki dönemdir ANAP
ve AKP‘nin Divriği belediyesini kazanması
ve CHP‘nin atamayla aday belirlemesi
Divriği’lileri çileden çıkardı. Ayrıca Arapgir
yolu ve  Madenin özelleştirilmesi sorunları
mitinğ‘deki pankartlarla dile getirilmeye
çalışıldı.
Baykal ve partililer, ulu camiyi‘de gezerek
Divriği ilçe binasına uğramadan
Gümüşhan’eye gitmek için Divriğiden ayrıldı.
Mitinğ boyunca, hırsızların da  fırsat bu fırsat
diyerek başta Nurettin SÖZEN’in olmak
üzere, çok sayıda kişinin cüzdanını çaldılar.
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ÖNCE bir kuralı bizde yerine
getirerek başlamış olalım.
Bundan böyle ayda bir bu köşede
 yazmaya çalışacağım. Ben öyle
derin analizlerin, teorik yorumların adamı değilimdir.
O konuları uzmanına bırakmakta fayda var. Ben
memleket türkülereni, sevdalarını, hasretlerini,  dilim
döndüğünce yazmaya çaba harcayacağım. Türküler,
bizi vareden, yaşatan hangi dilde olursa olsun, halkların
ortak dünyasıdır türkülerimiz. Zaman olur bir ağıtla
hüzünleniriz, zaman  olur bir deyişle coşarız, zaman
olur, bir caz müzikle yaşımızı unuturuz. İşte bunun
için türkülerin, dili, sınırı,  ülkesi yoktur.  Hani Nazım
diyorya “Hiçbir şey gidermedi iç sıkıntımı memleket
türküleri kadar“ İşte iç sıkıntılarımızı  türkülerle
gidereceğiz.  Ayrıca bu türküleri yazanları,
yorumlayanları, okuyanları yazacağız bu köşede. Bütün
bunları bize yazdıracak çok kuvvetli bir  halk edebiyatı,
halk müziği külliyatı var topraklarımızda. Yunustan,
Karacaoğlana, Pirsultandan, Dadaloğluna, Sümmaniye,
Davut Sulari’ye, Ali İzzet’e, Veysel’e, Dayimi‘ye,
Hüdayi‘ye Feyzullah Çınar’a, Ali Ertekin’e,Mahzuni’ye,
Muhlis’e, Mahmut Erdal’a,  Hasret’e varana kadar,
sayamadığımız yüzlerce, binlerce, bu halkın kültür
hamurunu yoğuranlarını  ve yarattıkları eserleri, dilimiz
ve meşrebimizce anlatacağız. Hemen söğleyelim,
bütün bunları ben tekbaşıma değil, siz değerli okurlarla
birlikte yapacağız. Beni aydınlatacağınızı,  bana
yazacağınızı şimdiden biliyorum.
“Bir Halkın türkülerini yapanlar, yasalarını yapanlardan
daha güçlüdür“  sözü bizim kulağımızdan  hiç
çıkmadan  hareket edeceğiz. Bedrettinin dediği gibi
“netsek neylesek zahit,  mademki fetva bize ayit, gayri
uzatmadan sözü, verinki basak bağrına mührümüzü“
sözünden hareketle başlayalım memleket türkülerine.
Anadolu halk ozanı geleneğinin son halkası olarak
kabul edilen, Mahzuni Şerif anlatmakla bitmeyecek
kültür mirası bırakmıştır halkımıza, bizlere. Kavga
türkülerinden aşk türkülerine, hasret türkülerine kadar
 çağdaş düşüncenin güzel yorumunu ihmal etmeden,
bir pınarın gözü gibi aktı, aktı. Yoksulluklar, hapisler,
olanaksızlıklar, sıkıntılar Mahzuni’nin, gölgesi gibi hiç
yanından ayrılmadı.  Solun en yükselişte olduğu
dönemlerde,  baskıya karşı sömürüye karşı,
adaletsizliklere karşı türkü söğleyerek, halkı
örgütlüyordu.  Yine o günlerde söğlediği,

Defol git benim yurdumdan
Amerika katil katil
Yıllardır bizi bitirdin
Amerika katil, katil

Türküsü, halkın dilinden düşmüyordu. Bugün yine
Amerika‘nın ortadoğudaki maceralarını gördükçe,
Afganistan’daki, Bağdatta’ki  katliamların arkasından,
Amerika için, Mahzuni’nin dediğinden  başka ne denir.
Genel olarak  vatan sevgisi, kavramını kullanırken,
zaman  zaman köyünü  ilçesinide şiirlerine türkülerine
taşıyor üstad.

Vay göresim geldi berçenek seni
Dumanlı, dumanlı oy bizim eller
Oturup ağlasam delisin derler
Dumanlı, dumanlı oy bizim eller

Elbistanın Berçenek köyü, Mahzuni’nin köyüdür. En
duyğulu, en içten  söğlediği köy türkülerini dinledikçe
Mahzuni’den, bende aslında köyüme, Çamşıh’a
nekadar, bağlı olduğumu anlıyorum. Çamşıh toprağı,
Çamşıh suyu ve Çamşıh insanı, benim hayatımı
şekillendirdi. Bir bahanesini bulup her yıl kaçmasam
Çamşıh’a  o senem geçmiyor. Demek Mahzuni babanın
memleket sevdası böyle bir şeymiş. Yazımızın sonuna
geldik, Mahzuni‘nin bir sevda şiiriyle bitirelim.

Bana yücelerden seyreden dilber
Siyah kirpiklerin okmu cananım
insaf et yüzünü yüzüme dönder
ızdırabın sonu yokmu cananım

Gönül sevdi benim günahım nedir
Yandım hasretine bunca senedir
Mecnunun derdinden derdim fenadır
Izdırabın sonu yokmu cananım

Bu dünya misaldir çatısız hana
Ebedi kalmadı şaha, sultana
Deryanın içinden bir damla bana
Buda Mahzuniye çokmu cananım

Sevda üzerine konuşulacaksa eğer, bu şiir  okunmalı
ve  hatta  Sebahat Akkiraz’dan bu şiirin türküsü
dinlenmeli ve sonra usul, usul bu türküye eşlik edilmeli.
Başka ne yapılır, gerekeni Mahzuni  baba yapmış bize
bırakmamışki.

Türküler
Biziz... Halk Konuşuyor

ALİ GENÇDAL (DİVRİĞİ
KÜLTÜR DERNEĞİ DİVRİĞİ
ŞUBE BAŞKANI)

Divriği Gazetesi:  Sayın
başkan size göre Divriği‘nin en
önemli gördüğünüz sorunları
nelerdir.
ALİ GENÇDAL : Divriği‘nin
yerel olarak birçok sorunu
vardır, bunların başında işsizlik
gelir.Divriği‘de Demir – Çelik
işletmesinin özelleştirilmesi
neticesinde çok sayıda zorunlu
emeklilik ve işten çıkarma
yaşandı . Erdemir ve Oyak
gurubunun isdihdamı artırıcı
faaliyetleri olabilir şeklinde
düşündük bu olmadı.   Demir
Çelik işletmesi genişlemedi
daraldı. Bundan sonra  Divriği
 halkı için  Demir madeninde
çalışma  hayali sayfası büyük
ölçüde kapanmıştır.

Divriği Gazetesi: Sizin
işsizlikle ilgili bir çözüm
öneriniz varmı.
ALİ GENÇDAL: Şimdi Divdiği
için Turizm, Tarım ve
hayvancılık alanlarında önemli
çalışmalar, önemli projeler
hayata geçirilirse bir çıkış
yakalanabilir. Zengin turizm
potansiyeli var Divriği‘nin,
ayrıca doğa turizmi
bakımından,Çaltı çayının
Erzincan istikametine doğru
olan  kısmı çok güzellikleri olan
bir alandır. Tarım ve hayvancılık dedim,
Devletin  kredilerle bu alanı güçlendirmesi
Divriği‘de inanılmaz bir açılım yaratır. Bugün
bile kısıtlı olanaklarla bu alanda çok
çalışmalar yapılıyor. Fakat görülen o ki Devlet
de tarımdan geçimini sağlayan kesimi, yani
tarımı gözden çıkarmış. Ürettiğiniz ürün
maaliyetinin çok altında bile satılamıyorsa
siz bu işi nasıl devam ettirirsiniz. Kısaca
herkes başının çaresine baksın derseniz, ne
göçü nede işsizliği önleyemezsiniz,  hatta
bir zaman sonra arkadan gelen işsizlerle
sorunların içinden çıkamaz hale gelirsiniz.
Ayrıca Divriği’nin çok önemli ve hatta hayati
olan  yol ve  su problemi var. Bu  su
probleminin çözümü elbette belediyenin
çalışmalarıyla çözümü mümkün olacak, fakat
belediyenin  su problemini nasıl ve ne zaman
çözeceği konusunda bize duyurduğu birşey
yok. Dolayısıyla  mecburen su sıkıntısıyla
yaşamaya devam ediyoruz.

HAYDAR KAPLAN [ Emekli – Sen
Divriği temsilcisi ]

Divriği Gazetesi: Sizin için divriğinin
sorunları  ve sıkıntıları nelerdir.
HAYDAR KAPLAN: Divriği‘nin, en önemli
sorunu işsizliktir, eğer işsizliği  ortadan
kaldırırsanız  göçü ve diğer sıkıntıları kısmen
ortadan kaldırmış olursunuz. Divriği ve
etrafındaki büyük işletmeler, şirketler
çalıştıracakları personeli  işe alırken
Divriği‘den alırlarsa bu bile bir sorunu azda

olsa çözer. Demir–Çelik işletmeleri yıllarca
dışarıdan buraya işçi transfer etti. Divriği
gençleri işsiz kaldı, büyük şehirleri göç etti.
Şimdi de malum  işçi sayısı çok düştü yine
Divriği‘ye  bir faydası yok bu işletmenin.
Başka da yerel sorunlarımız olarak su ve yol
sorunlarımız var. Zaten çocuk parkı, filan
yok , acil olan su ve yol sıkıntıları
çözülemiyor. Köy ve ilçe arası yollar çok
kötü.  Ayrıca  bildiğiniz gibi özel olarak da
 solun kendi sonunları var  Divriği‘de. Ağırlıklı
olarak  sosyaldemokrat ve sol bir seçmen
ağırlığı olmasına rağmen  Divriği‘de iki
dönemdir, Sol Belediye seçimlerini
kazanamıyor. Bu seçim yenilgisinin belki
birçok sebebi vardır ama ağırlıklı olarak CHP
aday belirleme şeklinden tutun da seçim
siyasetine kadar buradaki diğer sol ve
sosyaldemokrat kesimleri dışlıyor.  Divriği‘de
CHP sanki bilerek seçim kazanmak istemiyor
gibi, hem kendi aralarında hemde Divriği‘de
bulunan sol partilerle hep kavga halindeler.
Herkes CHP ‘li arkadaşlara , “ Gelin birlikte
çalışalım güç birliği yapalım, adaylarımızdan
meclis üyeliklerine kadar  ortak hareket
edelim“ diyorlar,  bunlar “ bize karşı şart
öne sürmeyin partilerinizi kapatın CHP ye
üye olun “diyorlar.  Şimdi solda siyaset yapan
diğer  partiler CHP var diye  kendi partilerini
kapatsın‘mı yani.. O zaman öteki sol
partiler‘de CHP partisini kapatsın bize katılsın
dese ne diyecekler. Sorunun esası şudur,
Dünyadaki solu, sosyaldemokrasi fikriyatını
var eden  teorik kurgular vardır. Eşitlik,

özgürlük, kardeşlik ve dayanışma
ütopyalarıdır bunlar. Siz bu fikirleri
bulunduğunuz yerde  yaşarsanız, yaşatırsanız
fikri olarak, amacınıza uygun çalışmış
olursunuz ve bulunduğunuz  bölgede büyük
ihtimalle  büyük problemler yaşamazsınız..
Fakat, bu saydığımız  solun evrensel
değerlerine sırtınızı dönerseniz,  bırakın
dışınızdakileri, aynı parti içindeki
arkadaşlarınızla bile sorunlar yaşarsınız..CHP
merkez kadroları  siyasetsizlik neticesi
İstanbul’u, Ankara’yı, Antalya’yı kaybetti,
Divriği neki.Fakat biz divriğide yaşayanlar
veya gurbetteki siyaset yapan Divriğililer
buradakilere söylemeli, böyle siyaset olmaz,
böyle gidişat olmaz demeliyiz. Divriği
CHP’nin ilçe yönetimi MHP ye bile  diğer
sol’dan  yakın bakıyor, böyle bir şey
olabilirmi. Benim görüşüm şudur, bunlar
yeni yapılacak yerel seçimi de gözden
çıkardılar. Şimdiden kaybetmenin altyapısını
hazırlıyorlar.  Toparlanmak birleşmek yerine
  ben bilirimi dayatıyorlar. Bunun
sorumluluğu, siyaseten zordur, iki dönem
kaybetmek bizler için  yeterli bir deneydir,
daha fazla sağa çekmek, Divriğiye çok büyük
kötülüktür.  Yerel iktidar kazanımı Divriğinin
önünü açacaktır, Divriği‘nin kazanımı birazda
buna bağlıdır, biraz sorumluluk sahibi olmak,
hepimizin  iyiliğine birşeydir. Siyasette
inatlaşmak, dayatmak, herzaman kötü
sonuçlar vermiştir. Hoşgörülü olmak,
kapsayıcı olmak, birleştirici olmak, bizlerin
vazgeçilmez sermayesidir.

“Divriği Festivali” Yeniden

25 – 26 – 27, Ağustos tarihlerinde
yapılacak, olan festivale, yerel sanatçılar

katılacak. Birinci gün fotoğraf serğisi, ulucami,
kale veDivriği konaklarının gezilmesiyle
başlayacak. ikinci gün iki panel yapılacak.1.
panel Divriği‘nin tarihi ve kültürü. 2. Panel
Demir madenleri ve özelleştirme, panelleri

yapılacak.Son günü‘de Palanga ziraat
bahçesinde konser ve piknik yapılacak.
Daha önce yapılan festivaller Divriği halkı
açısından çok ilgiyle karşılanmıştı. Daha önceki
festivali, Divriği Belediyesi ve İstanbul Divriği
Kültür Derneği ortaklaşa düzenliyordu.
Özellikle Divriği dışında, bulunan gurbetteki

Divriğililerin yoğun katılımı ve sevgisine
dönüşen festival Sivasta yaşanan madımak
katliamından sonra güvenlik gerekçe edilerek
yapılmasına izin verilmemişti.Divriği belediyesi,
Divriği Kaymakamlığı, İstanbul, Divriği, İzmir,
Antalya, Divriği kültür derneklerinin ortak
organizasyonuyla yapılacak.

Daha önce beş kez yapılan ancak Sivas‘ta yaşanan Madımak vahşetinden sonra
yapılmasına güvenlik gerekçesiyle izin verilmeyen, festival yeniden yapılıyor.

Sanatçılar:
Hasan ERDOĞAN
Şahin AYDIN
Nurgül ATEŞ
Aziz ÇINAR
Ozan SİNEMİ
Cankat ERDOĞAN
Cemali KAYA
Sevcan SARITAŞ
Zeynel SÖNMEZ
Gülsen SARIGÜL

Sunucu:
Seyit KARAHALİL

Divriği Belediyesi
Divriği Kaymakamlığı
Divriği : Divriği Kültür Derneği
İstanbul : Divriği Kültür Derneği
Ankara : Divriği Kültür Derneği
İzmir : Divriği Kültür Derneği
Antalya : Divriği Kültür Derneği

6.DİVRİĞİ
MADEN
KÜLTÜR
VE
SANAT
ŞENLİĞİ

AYLIK
SİYASİ
GAZETE

S a n a t  Ş e n l i ğ i

25 Ağustos Cuma Saat: 14.00 Fotoğraf Sergisi Açılışı
26 Ağustos Cumartesi Saat: 10.00 Panel (Divriği Tarihi ve Kültürü)

Saat: 14.00 Panel (Madenler ve Özelleştirme)
Saat: 18.00 Gezi (Kale, Ulu Cami, Konaklar)

27 Ağustos Pazar Saat: 10.00 Piknik (Ali Metin Piknik Alanı Palanga)

Oku, Okut, Ulaştır, Yaz, Çiz, Anlat,

Belediye Başkanı su ve yol sorunu yok diyor, oysa bu iki sorun Divriği‘nin acil sorunu olmaya
devam ediyor.Çocuk parkı gibi, yeşil alan ve eğlence kompleksi yok, Divriği halkı bir sinema
izleyecek salona muhtaç. yıllardır ne belediye nede başka bir kurum divriği‘ye yatırım yapmamış.

Dayanışma için İzmir’delerdi...
Divriği Kültür Derneği adına Gnl. Başkan Rıza Gürünlü, Gnl. Sekr. Cafer Yıldız, Yön. Kur.
Üyeleri Erol Yıldızhan, Mustafa Özker ve Sait Kılıç, İstanbul Tepehan Köyü Dernek Başk. Metin
Polat etkinliğe katıldılar.
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ALEVİLER-Bektaşiler, dünün acılarına-
anılarına ve kavgalarına bağlıdır;
Bunlardan sıyrılarak geleceğe
bakmasını genellikle “beceremezler”;
belirleyici, anımsatıcı ve akılcı bir sürüklemeyle hep düne,
geçmişe “taşırlar” insanı. Ama biz biliyoruz ki geçmiş olayların
tarihsel özelliği, ancak “geleceğe katkıları” ortaya çıktığında
tam olarak anlaşılabilir. Bu toprağın en gerçekçi “politikası”
olan Alevi-Bektaşi tarihinin “gelecek zamanını” yaşıyoruz.
Söyleyecek çok sözümüz olmalı. Geçmişimize “vurgunuz”;
anlıyorum ama geleceğimize “vurgun” olmazsak, günümüzü
“kurmakta” zorlanırız. Tarihimize ilgisizliğimiz “suçluluğa”
dönüşmeden sıkıntılarımızı “lokma” yapıp, yani sıkıntılarımıza
“çözüm yollarını üretip” umutlarımızı “evrenselleştirmek”
durumundayız.
Bir “karşıtlık” içindeyiz: Ama karşıtlardan biri biz değiliz. Bir
yanda, Aleviliğe-Bektaşiliğe yönelik “öç güden” içgüdü var;
diğer yanda ise ikide birde kabından boşanan bu “öç güden”
içgüdünün Alevilere-Bektaşilere yönelik kıyımı. Yeter artık
demeyecek miyiz?
Bu iki karşıtlığın tam da “karşı” olduğu yerde, 750 yıllık
toplumsal mücadeleler içinde kazanılmış, laiklik ve
demokrasinin güvencesi “Alevi-Bektaşi toplu davranışı” var.
Bu “davranışın” tarihsel-toplumsal nedenleri bilince-inanca
taşınıp “sağlıklı” bir “örgüt” donuna “dökülmesi” durumunda,
çalışanları-yaratanları “esenliğe” çıkaracak “yeni olanaklar”ın
yaşama geçirileceğinden kimsenin kuşkusu yoktur. Geleceği
şimdiden gören “egemen yargı”, içimizden “kimileri”ni de
kullanarak harekete geçti bile. Bu devrimci içgüdüyü
“zapdedebilmek” için, kendini yaratan “kaynak”tan koparıp,
daha açık bir anlatımla geçmişini “silip” “resmi” alana taşıyarak
“terbiye etmek” istiyorlar.
“Terbiye olmak” isteyenlere sözümüz yok. Terbiye olmak
istemeyenlere “anımsama” anlamında, Alevi-Bektaşi
“hesaplaşmasının” nerede-nasıl yapılacağını kısaca aktaralım
istedik: Çünkü hangi “gerekçe”yle yapılırsa yapılsın “geçmişini
yiyen bir Alevilik, geleceğini boğar”.
Aleviliği-Bektaşiliği yaratan insanların Müslümanlıkla kitlesel
düzeyde “tanıştıkları” dönemlerde Sünni Ortodoks ilkeler,
toplumsal düzeyde “uygarlığı çelmelemeye” çalışan, aklın
kılavuzluğunu hiçe sayan, düşünceyi ve bilimi “ters
dönüşüm”le “dogmalar”ın hizmetine sokan, “halk çalışsın
yönetenler yesin” düzeninin sürdürülmesinden yana olan bir
“inanç ağırlığı”na, bir “resmi dinsel ideoloji”ye dönüşmüştü.
Alevilik-Bektaşilik, bu “inanç ağırlığı”, bu “resmi dinsel ideoloji”
altında ezilen, horlanan, yabancılaşan Anadolu insanının
özgürleşme; bağımsız düşünme, haksızlığa, sömürüye
başkaldırma eylemleri “eşliği”nde Ortaçağ karanlığından sızan
ve geleceği aydınlatan bir “ışık” olarak belirdi. Tanrı'yı, insan
aracılığıyla konuşan, söyleyen, davranan bir eylemin içine
“soktu”; insanı, şeriat varlığından, bir “yorum”, bir “yetenek”
varlığına yükseltti ve onu, yaşama, yaşamdan kaynağını alan
bir geleneğe bağladı. Ama hiçbir zaman değişmezliğe tutsak
etmedi; “doğru düşünme-doğru konuşma-doğru eylem”
üçlemesinin yönlendiriciliğinde inandığı gibi davranmasını,
düşündüğü gibi yaşamasını sağladı.
Aleviler-Bektaşiler, “kurtarıcı bâtıni bilinçle” donanmış “gönül
erleri”nin kurmaylığında; bir yandan, “inanç susuzluğu”na ve
özlemlerine yanıt verecek bir “sezgisel akıl dünyası” yaratarak
şeriata tavır alırken, diğer yandan, doğanın ve toplumun
gereklerine göre düzenlenecek bir yaşam, yaşama ortamı için
egemene “isyan” ettiler.
Anadolu insanı bu yolda özlemini, sevgisini “gönül erleri”
biçiminde “kişileştirdi” ve onlara “olağanüstü”, “insanüstü”
yetiler verdi. Onlar aracılığıyla ve “geriye dönüşüm”le İslamlığı
“yorumladı”; Ortodoks değerleri, kimlikleri ve kurumları
“değişime-dönüşüme” uğrattı; inanç zenginliğini, insan
sıcaklığını, eşitsizliğe, sömürüye ve baskıya duyarlılığı
kucaklayan “kutsal” bir “kültür” yarattı. Bu yolla Alevilik-
Bektaşiliği, insanı insan yapan “özgürlüğü”, toplumu toplum
yapan “demokrasiyi” ve direnmeyi olanaklı kılan “dayanışmayı”
üretmenin; bu dünya sorunlarını bu dünyada çözmenin,
hesaplaşmayı “burada” yapmanın; güzelliği, erdemi, mutluluğu,
doğruluğu, saygıyı, sevgiyi, “düş ürünü” bir dünyada değil,
“yaşanılan yerde” aramanın bir “aracı” durumuna getirdi.
Bu gelişme, toplumda ezilen, sömürülen katmanlar, sınıflar
temelinde “çıkarları” ve “umutları” bir olan, aynı geleceğe
koşan Alevi-Sünni tüm insanları kucaklayan; genelde “din
kardeşliğini”, özelde “Alevi-Alevi/Sünni-Sünni kardeşliğini”
yapaylaştıran; “özgür birey”in, “özgür yurttaş”ın öne çıktığı
gerçek Alevi-Sünni kardeşliğinin maddi ve düşünsel temellerini
de yarattı.
Anadolu Alevi-Bektaşilerinin bu “anahtar konumu”; ekonomiyi
ve politikayı güden egemen güçler için her zaman bir korku
kaynağı oldu. Bu nedenle her Alevi-Bektaşi bu konumunun
bilincinde olmalı, sorumlu düşünmeli, sorumlu davranmalıdır.

(*) Serçeşme Dergisi Genel Yayın Yönetmeni

Geçmişini “Yiyen” bir
Alevilik
Geleceği “Boğar”

AYHAN KILIÇ EĞİTİM – SEN DİVRİĞİ

TEMSİLCİSİ

Divriği Gazetesi: Sayın Kılıç, bir
eğitimci gözüyle, Divriğinin, en önemli
sıkıntısı nedir.
AYHAN KILIÇ : Her yerde olduğu gibi burada
da eğitime büyük ilgisizlik var.Ayrıca okulların
altyapı ve takım, taklavat eksiğide buna
eklenirse daha büyük problemler oluşmuş
oluyor.Gelişen çağın koşullarına göre, atölye
ve laboratuar  üniteleri  eksik bir okulda
istediğiniz gibi eğitim veremiyorsunuz. Bunun
yanında eğitimi  başarılı hale getirmek için
veli, öğrenci ve öğretmen üçgeni  üzerinden
 kurgulayarak yapmak daha faydalı oluyor.
ancak velilerimiz, öğrencinin kitabını,
defterini,  kalemini aldıktan sonra işinin
bittiğini sanıyor. Ötesine hiç dönüp bakmıyor.
Öğrencinin çevresi, arkadaşlık ilişkileri gidip,
geldiği yerler, oturduğu mekanlar öğrencinin
başarı oranını önemli oranda etkiliyor. İşte
veli‘nin kendisinin tarafına düşen sorumluluğu
önemsenirse  biz‘de toplumsal uyum ve ders
konularında bir eksiği gideririz. Dolayısıyla
öğrencinin  başarı oranı Veli – Okul – Eğitim
üçgeninde  bir bütünsellik kurulmuş olur.
Velilerimiz olsun veya olmasın herkes
okullarımızı ziyaret edebilir  biz bu
birliktelikten mutlu oluruz.  Eğitimi kalitesi
gelişen teknolojiyle iç, içe gelişiyor eğer
altyapınız gelişmişse Laboratuarınız, alet ve
edevatınız güçlüyse eğitim kalitenizde buna
bağlı olarak  yükselmiş oluyor.
Ayrıca  bildiğiniz gibi çok önemli bir medya
kirliliği yaşıyoruz.Hangi bilgi faydalı hangi
bilgi zararlı  bilgi depolama ayrıştırma
başlıbaşına bir  sıkıntı. Öğrenci internet ve
mail yoluyla  kirli bilgi bombardumanına
tutulabiliyor. Bütün bu saydığım  zararlı
bilginin öğrencinin yaşamında tahribat
açmadan  bir biçimde önlenmesi gerekiyor.
Biz eğitimciler olarak gerekli müdahaleleri
yapıyoruz fakat yeterli oluyormuyuz onuda
bilemiyorum.Öğrenciye okuma alışkanlığı
kazandırmak eskiden daha kolaydı bugün
görsel iletişim araçları bu okuma alışkanlığını
tamamıyla tehdit ediyor. Öğrenci bilginin
önemini kavramakta  zorlanıyor, bakarak ve
ve dinleyerek bilgi sahibi olma yöntemini
seçiyor buda okuma tembelliği oluşturuyor.
Eğitimcilerimiz uzun süreler aynı yerde eğitim
veremedikleri için, bir sıkıntı oluyor. Tam
bulundukları bölgeye uyumlu olacakları
zaman bakıyorsunuz tayin çıkmış  eğitimci
gitmiş.
Ayrıca Divriği‘nin eğitim dışında çok önem
arzeden su ve yol problemi var. Belediye’ye
bu sıkıntıların çözümü konusunda önemli

görev düşüyor. Fakat bu problemde
çözülmeden.Divriğide yaşamak da sıkıntı
demek oluyor.

 GÜZEL KARAYILAN. [Divriği
Belediye Meclis Üyesi]

Divriği Gazetesi: Sayın Güzel
Karayılan, Size göre Divriğinin öncelikli
sorunu nedir.

GÜZEL KARAYILAN: Şu an Divriği‘nin su
sorunu var. Öyleki bu su problemi bugün
Divriği halkının sağlığını tehdit eder
boyuttadır. Belediye meclis üyesi olarak
bu konu hakkında  yakından
ilgileniyorum. Divriği Belediyesi bütün
imkanlarını kullanarak su sorununu çözmeli
diye düşünüyorum. Ayrıca Divriği‘nin şehir
içi ve  Şehirler arası ulaşım sorunları var.
Belediye bu konu üzerine de  eğilmeli diye
düşünüyorum.
Herkesin bildiği gibi Demir– Çelik
işletmelerinin özelleştirilmesi neticesi büyük
oranda işsizlik yaşanmıştır Divriği‘de. İşsizlik
Divriği‘deki bütün sıkıntıların  artmasını
sağlıyor. Biz, öncelikle bu işsizlik konusunda
kalıcı ve çözüm üreten bir yol bulmalıyız.
Ayrıca Divriği‘nin Demokratik kurumları ortak
karar alma süreçlerine katılarak iş ve çalışma
üzerinden birliktelikler oluşturmalıdır.Herkes
kendi sandelyesinde ama aynı masa etrafında
oturmayı öğrenmelidir Divriği‘de. Politik, ve
siyasi olgunluk gelişmelidir .Özellikle yıllarca
aynı çeşmeden  gıdasını alan iki  sol gelenek
Divriğide gerekli dayanışma ilişkileri
kurgulayamıyor. Şu veya bu parti hatalı demek
doğru değil  bu bize birşeyde kazandırmaz
ama,  bizim birbirimize sırtımızı dönmemiz,
yüzümüzü çevirmemiz sonuç olarak bizi
zayıflatan davranışlardır. Önümüzdeki dönem,
bütünlüklü olarak Divriği‘nin sorunlarını
çözmek şeklinde  Belediye de, halkın güçlü
ittifaklarını  birleştirebiliriz.Bakış açılarımızı,
yerel iktidar projelerimizi  halkla tartışarak,
solun bir bütün olarak Eşitlik, Dayanışma,
Birlik fikirleri  seçimlerede yansır hep beraber
 birarada olabiliriz, bu çok mümkün, yeterki
biz bunu isteyelim   halk bizden bunu istiyor.

CAFER ÇAKMAK  (Divriği Muhtarlar
Derneği Başkanı ):

Divriği Gazetesi: Sayın Cafer Çakmak,
size göre Divriğinin en öncelikli sorunları
nelerdir.

CAFER ÇAKMAK: Sadece bana göre değil
divriğinin sorunları ve sıkıntıları. Burada
yaşayanlar bir bütün olarak aynı sıkıntıları
yaşıyoruz. İşsizlik, Göç, Yol,ve çok hayati
olan içme suyu sıkıntıları var Divriğinin.Peki

bu sıkıntılardan başka ne
olsun, yetmezmi bunlar.
Bir araba alıyorsunuz iki
yılda hurda oluyor yollar
kötü.Esas olan sıkıntıları
çözmek için ne yapıldığıdır.
Üzülerek ifade edeyimki
biz bu sıkıntılarımızdan  zor
kurtulacağız. Çünkü,
sıkıntılarımızı çözmek için
bir çaba yok burada.Biz
yıllarca aynı sıkıntıları

söyler dururuz. Birlik, beraberlik olsa yeni
çalışma programları çıkarılsa halkla,
sıkıntıların çözümü tartışılsa, halkın seçtiği
adaylar çıkarılsa yavaş yavaş sıkıntılarda
çözüme kavuşur. Ben Muhtarlar Derneği
Başkanı olarak, 24 Temmuzda CHP Genel
Başkanı sayın Deniz Baykal’a bu sıkıntılarımızı
anlatan bir dosya sundum. CHP‘den  ümit
ediyorum bir çözüm önerirler.

HASAN HALİS (Yalnızsöğüt  Köyü
Muhtarı)

Divriği Gazetesi: Sayın muhtar, siz
ne dersiniz Divriğinin sıkıntılarına  ilişkin
olarak...
HASAN HALİS: Divriğinin çok sorunu var
ama en öncelikli olanı, işsizlik, içme suyu ve
yol sıkıntılarıdır. Devletin gerekli birimleri bu
konularda çözüm önerileriyle birlikte bu
sıkıntılarımızı en öncelikli olarak, çözüme
kavuşturmalıdır. Ayrıca Muhtarlar derneğide
halkla ve muhtarlarla bu sorunları tartışmalı
ve konuşmalıdır.

ÜMİT KAÇAR  (Divriği Devlet Hastanesi
Sözleşmeli Sağlık Personeli ):

Divriği Gazetesi: Size göre divriğinin
sağlık sorunları var mı.
ÜMİT KAÇAR: Sözleşmeli Sağlık Personeli
olmanın sıkıntılarını yaşıyoruz.Tayin ve eş
durumundan kaynaklı problemlerimiz
var.Kadrolu değiliz her an işsizlik korkusu
yaşıyoruz.Divriği Devlet Hastanesi ,sağlık
konusunda gücü oranında  faaliyet gösteriyor.
En önemli sorunumuz Diyaliz makinası
eksiğimizdir.Yazları Divriği nüfusu arttığı için
böbrek hastalarına hizmet veremiyoruz.Onları
Sivas’a gönderiyoruz.Ayrıca doktor sayımız
az. Mesela bölgeye bir ambulans çıktığında
doktor gönderilemiyor.İki doktor kalıyor.Bazen
biri nöbetçi oluyor,Acil hastalara doktorsuz
ambulans göndermek zorunda kalıyoruz.
Divriği’nin merkeze uzak olması da bizi zor
çalışmaya mecbur ediyor. Merkeze
uzaklığından kaynaklı 112 Acil Servis hizmeti
veremememiz anlamına geliyor. Köylere yaz
aylarında sağlık taraması olarak belli aralıklarla
sağlık personeli gider. Aşı taraması, sağlık
taraması ve muayene yapılır köylerde, bu
faaliyet yıl içinde iki kez yapılır. Sağlık hassas
bir konu yeterli olanağınız, yoksa zor
ulaşıyorsunuz her yere.Köylerdeki vakalarda
bize geç ulaşıyor, hastaya zamanında
müdahele edilemeyince tedavide gecikmiş
oluyor. Devlet Hastanesinin büyütülme Projesi
var. O zaman daha olanaklı olacağız
muhtemelen , daha iyi hizmet vereceğiz.

URBETÇİLERİMİZİN gelmesiyle birlikte ilçemizede bir
canlanma yaşanıyor yazları. Düğünlerin can
yemeklerinin, Köy şenliklerinin bu aylarda yapılması

esnafın ve üreticinin azda olsa kendini ekonomik anlamda
toparlanmasına neden olur.
İlçemizin dışarıdan gelen köy, dernek başkan yöneticileri partimizi
ziyaret ettiğinde fikir alış verişlerinde bulunuyoruz. Yapılan
sohbetlerde öne çıkan en önemli sorular; Divriği’nin neden
gelişmediği, nüfusun neden bu kadar azaldığı, ve solun Divriği’de
belediyeyi neden kaybettiği üzerine yoğunlaşıyor. Bende bu
yazmda bu sorulara verdiğimiz cevaplar üzerinde duracağım.
Yıllarca  divriği madenlerine hiç bir personel alımı yapılmamış
adeta kademe kademe küçültülüp satışa hazır hale getirilmiş
buna karşı çıkanlarada aşırı solcu bölücü ilan edilmiş. İlçenin en
önemli gelir kaynağı Divriği Madenleri yıllarca ülkenin %60
demir madeni ihtiyacını karşılamış, ama buna karşın ülkemizi
yönetenlerin, ilçe halkına o ön yargılı bakış açılarından dolayı
ilçeye her hangi bir yatırım yapmaya lüzum görmemişlerdir.
İlçede iş bulma umudu kalmayan gençler gurbet yollarına düşünce
onlara en yakın aileleri de ilçeyi terk etmek zorunda kalmışlardır.
Acı olan Divriği’nin bu hale getirilmesinde önemli rol oynayan
siyasi iktidarların temsilcileri bizahiti aktörleri halen ilçede siyaset
yapmakda ve halen itibar görmektedir. Solun neden iki dönemdir
Divriği’de seçimi kaybettiği sorusuna gelince Aslında Divriği
Türkiye de ki diğer İl ve İlçelerden farklı değil. Son seçimlerde

İstanbul, Ankara, Antalya Gazi Antep gibi bir çok İl veya İlçe
nasıl AKP’ye teslim edildiyse ilçemizde de benzer gerçeklerle
sağa teslim edildi. Biz büyük partiyiz deyip, kimseyi  takmayanlar,
 bu halkı değil genel merkezlerini önemseyenler,kaybedince sağa
sola çamur atıyorlar. Kaldıki Divriği 20 yıl önceki Divriği değil.
Hassas dengelerin olduğu bir ortam göz önüne alındığında ben
büyüğüm, ben merkezim, her şeyi ben belirlerim adayımıda
merkezden bağlarım, başkalarınada  desteklemek düşer anlayışı,
Halka rağmen Halk Partisi olma mücadelesi ve siyaset anlayışını
baştan yenilgiyi kaçınılmaz hale getirmiştir. Bundan dolayı da
sol Divriği’de seçimleri nasıl kazanır sorusunu soran tüm dostlara
şunları söylüyoruz. Öncelikle Özgürlükçü, Öz yönetimci,
Demokratik Planlamacı halkı karar alma süreçlerine katan ilçenin
öncelikli sorunlarını halk ile birlikte belirleyen ve çözümüde
birlikte planlayan bir proje etrafında ilçedeki yerel insiyatiflerinde
öneri ve düşünceleri doğrultusunda halkın adayını belirleyerek
gidilecek bir seçimde hiç kimsenin kaygısı olmasın ki ilçe halkı

sol seçeneği tercih edilecek ve istenilen sonuca ulaşılacaktır.Solcu
olmanın Demokrat olmanın gereğinin de bu olduğu bilincindeyiz.
Gurbetten gelen dostlarımıza bunları anlattık ve tüm gurbetteki
dostlara da bu konuda önemli görevler düşmekte. Eğer
memleketinize geldiğinizde halktan yana ilçenin önemli
sorunlarını çözen bir yerel yönetim görmek istiyorsanız, bugünden
bireysel hesap yapanları sorgulayın. Parti genel merkezlerinden
kendilerini atama mücadelesi verenleri Ankara’da sorgulayın,
soldan umudunu kesip sağa çağrı yapanları Milliyetçilerden

medet umanları  onlarla övünenlere bu yolunun sonunun daha
fazla linç ve daha fazla boğazlaşmayı körüklemekden başka
netice veremeyeceğini hatırlatın.
Yüzyıllar boyu bizler anadoluda Türküyle - Kürdüyle, Alevi -
Sünnisiyle, Lazıyla, Çerkeziyle bir arada kardeşçe yaşamayı
becermişiz. Bu gün gelinen bu hassas dönemde Özgür ve
Demokratik bir Türkiye bir arada yaşamayı savunmak yerine
milliyetçiliği körüklemek ve bundan siyasi çıkar elde etmeye
çalışmak solun Dünyada olan EŞİTLİK, ÖZGÜRLÜK, KARDEŞLİK
anlayışını reddetmektir.Biz Divriği insanının birikimine, tecrübesine
güveniyoruz. İki dönem nasıl kaybedildiğini, buradaki insanlar
çok iyi biliyor.
Divriği Gazetesinin bu ilk sayısıyla yayın hayatına başlarken ben
inanıyorum ki Barış ve Demokrasi güçlerinin sesi artık bundan
sonra gür çıkacak bundan dolayı gazeteye emek veren tüm
dostlara kolay gelsin daha güzel günlerde buluşmak üzere.

*ÖDP Divriği İlçe Başkanı

Yarına
Umut Olmak
MET�N ��M�EK*

G

CHP Divriği İlçe Başkanı Hakan GÖK, Halk
konuşuyor röpörtajımızın yarısında
konuşmaktan vaz geçti ve konuşmalarının
gazetemizde yayınlanmasını istemediğini
söyledi. Biz de kendisini kırmadan
görüşlerini burda yayınlamadık.

DUYURU

Halk Konuşuyor



HABER 1 EYLÜL6
MUARREM �LGER

BAŞKA bir Divriği
mümkün, manşetiyle
çıkan  Divriği
gazetesi‘nin ilk sayısı bizi cicci anlamda
olumlu olarak düşündürdü.Daha tanıtım
sayısı olarak çıkan bu gazete  ilk bakışta
beklediğimiz gazete çıktı işte dedirtecek
türden bir yayın olmuş.Elbette bir işin
en mükemmelini yapmak herzaman
iyidir, ancak yayıncılık biraz farklı,
yaşadıkça yayınlandıkça eksiklerinizi
olumsuzluklarınızı daha iyi görme
imkanı yakalıyorsunuz ve sonraki
sayılarda bu eksikliklerinizi‘de gidermiş
oluyorsunuz.Dolayısıyla benim herkese
önerim şudur.  Bu gazetede eksik
gördüğünüz, yalnış gördüğünüz şeyler
olabilir, Divriğililer için bu yayın herşeye
rağmen sahiplenilmesi yazılması
okunulması  dağıtılması gereken bir
yayın olmalıdır. Zaten bu gazeteyi
çıkaran arkadaşlar, meselenin toplumsal
boyutunu, bütünleştirici, birleştirici
yanını çok önemsediklerini  kendileri
belirtiyorlar. Buradan sonra ben yazımın
esas olan Divriği kısmına geçmek
isterim.
Tarihsel bakımdan bakacak olursak
Divriği Anadolunun en eski yerleşim
yerlerinden bir  ilçemizdir. Urartulardan,
selçuklulardan kültürel gıdasını alarak
bügünlere öyle ulaşmıştır Divriği. Tarihi
eserleri, zengin yeraltı madenleri
bakımından, çok  zengin bir ilçedir
Divriği. Ulu Camisi, Tarihi Kalesi ve
Konakları, Turizm potonsiyeli
bakımından önemi tartışılamaz. Sanat,
edebiyat, siyaset  ortamlarında hatırı
sayılır bir yerdedir Divriği. Bütün bu
olumlu taraflarından övgüyle
sözettiğimiz Divriği, gerçek anlamda
hak ettiği olanakların hiçbirini
yaşayamamıştır. Zengin Demir yatakları
heryere faydalı olmuştur ama birtek
Divriğiye faydalı olmamıştır.  Demir
Çelik işletmelerinde çalıştırılanların
yarısı bile Divriğiden  işe alınmamıştır.
 Siyasilen dönem, dönem kendi
yandaşlarını buralara yerleştirmiştir.Eğer
  toprağından çıkan madeninin yüzde
biri oranındaki parasal değeri Divriğiye
yatırılmış olsaydı, ben eminim bugün
çok daha gelişmiş bir ilçe olurdu Divriği.
Bu haliyle iki dağın arasına sıkışmış,
çıkmaz sokak gibi terkedilmiş bir
Divriğiyle yüzyüzeyiz. Birzamanlar
çalışan sayısı 5000 lere varırken
şimdilerde bu sayı  özelleştirmeler
neticesi 300 lere inmiştir. Tıpkı Ali
Kızıltuğ‘un dediği gibi bir ev burada bir
ev şurada kalmış misali, o eski
Divriği‘nin canlılığı bitmiş bugünlerde.
Ben buradan bütün divriğililere çağrıda
bulunmak istiyorum. Tarihi
değerlerimize, ve Divriği‘ye faydalı
olabilecek ne yapabilirsek yapalım.
Çünki bizim gidebileceğimiz başka bir
Divriği‘miz yok.

Evet Başka
“Divriği”

DİVRİĞİ’ye bağlı Kırkgöz
Köyünde vatandaşlar

tarafından karşılanan Vali Hasan
CANPOLAT, köy halkı ile bir
süre sohbet ettikten sonra yeni
yapılan Kırkgöz Köyü Sosyal
Hizmet binasında incelemelerde
bulundu. Çamşıh Gürpınar
Köyünde incelemelerini
sürdüren Vali CANPOLAT,
Sivas’ın bir Kültür Kenti

olduğunu vurgulayarak, kentin
kendine has farklılıkları ve
güzellikleri olduğunu kaydetti.
Çamşıh yöresinin geçmişin
izlerini günümüze kadar
taşıdığını ifade eden Vali Hasan
CANPOLAT, “Camşıh yöremiz
ecdadımızın Anadolu’ya
yerleştiği günden bu güne kadar
özelliklerini ve güzelliklerini
korumuş az sayıdaki

yörelerimizden biridir” dedi.
Köylerine ilk kez bir Vali’nin
geldiğini vurgulayan Çamşıh
Hüseyin Abdal Derneği Fahri
Başkanı Ali Haydar YALÇIN ise
bu ziyaret anısına Vali Hasan
CANPOLAT’a plaket verdi.
Son olarak Eğrisu köyünde
incelemelerde bulunan Vali
Hasan CANPOLAT, burada da
köy halkı ile bir süre sohbet etti.

Vali Hasan CANPOLAT Divriği’ye Bağlı Kırkgöz,
Çamşıh ve Eğrisu Köylerini Ziyaret Etti.

Vali CANPOLAT Kırkgöz Köyü Sosyal Hizmet binasında incelemelerde bulundu, Çamşıh Gürpınar Köyünde
incelemelerini sürdüren  Vali CANPOLAT, Son olarak da Eğrisu Köyünde bir süre halkla sohbet etti.

�SMA�L AS�L

HANİ bir söz vardır;
“habersiz olduğu şeyin
olmadığını sanan kişiler
mutlu olurmuş“ oysa bizler
hem beraber olup hemde
mutlu olabiliriz. Eğer
mümkün ise, bu hattan
şöyle biraz gerilere gidip, tarihin bir
dönemine ve şu anki durumumuza göz
atmaya ne dersiniz? Seksenlerden bu tarafa
öylesine zor bir süreçlerden geçiyoruz ki,
bütün insani faaliyetlerin yerine, para ve
imtiyaz şablonunu koyarak karşılık
veriyoruz. İşte bu koşullarda, bırakın
kendinizi  sol ifade etmeyi, şu sokaktaki her
bir insanın bile sağduyusuna ihtiyacımızın
olduğunu görmemiz gerektiğini
düşünüyorum. İşte böyle bir atmosferde,
bizlere her zamankinden  daha çok
birlikteliği, yanyana duruşu, yaşamın aktığı
her yerde var olmayı çok daha zorunlu
kılıyor. Sanırım mutluluğumuzun bileşkeside
biraz olsun buralardan geçiyor. Aksi halde
hayat bizleri her defasında olduğu gibi yine
dışına atma oyunu oynayacaktır. Böylesine
bir dışlanmışlık ve ruh hali, bize kendi
egolarımızı tatmini etrafında “maazeret,
arama” alışkanlıklarımızı tekrar edip
duracağız. Çünkü kendi meşrebimizde,
kendimizden  başkasını tanımıyoruz. En iyi
tarafımızda kendi  yüzlerimiz. Bu
yalnızlığımızda yanıbaşımızda olmayanlara,
yaşadığımız onca tarifsiz gücenmelere
rağmen bu coğrafyada umudu  yeşertip
mutlu olabilirmiyiz bilemiyorum. Bildiğimiz
birşey “biz solcular hep birlikte daha çok
gönüllere hitab etmesini iyi beceriyoruz“
Oysa birazda somut yaşamlara dair bir şeyler
söylesek, ötekinin varlığını‘da düşünen bir
yerden siyaset yapabilsek. Sadece “devrim
ve sosyalizm“ derdi  olanların değil geniş
toplumsal kesimlerin dertlerini dert
edinebilsek. Böylesi bir politik hattın bu
sistemden şu veya bu şekilde etkilenen
kesimlerin doğrudan bu siyasetimizin bir
parçası yapmadan, onları bu hesaba
katmadan çabalarımızın karşılığı
olmayacaktır.
Özellikle son yıllarda oy peşinde koşan
zihniyetler, bugünleri gördükçe kendi
aralarında yeni olan ilişkilere tepeden,
toplum mühendisliği yapmakla meşguller.
Oysa gelinen bu süreçte, geçmişte olduğu
gibi, defalarca soldan yana bir çözüm
umutları olmayınca, her defasında
muhafazakar ve milliyetçi savrulmalarla
kendilerini buluyorlar. Bu çıkmaz  girdaptan
kurtulunması, ancak sola olan talebi
geliştirebilirsek mümkün olabilir. Kültürler,
inançlar, kimlikler  mozayiği olan bu
coğrafyamızın insanca yaşanabilirliğini
mümkün kılabilirmiyiz. İşte bizler böylesine
bir coğrafyanın bir parçası olan, Divriği
özelinde bu halkın çıkmaz tercihlerini tersine
çevirebilirmiyiz bunu şimdiden düşünelim.
Ayrıca‘da mevcut koşulların, bugün Divriği
de uygun olduğunu, bunun geçmişte olduğu
gibi bugünde böylesi bir potansiyelin var
olduğunu düşünenlerdenim. Alternatifler
sol seçeneğini kısmen‘de olsa bir çözüm
olabileceğini, Divriği‘nin sorunlarını ancak
böylesi bir seçeneğin karşılayabileceğini
biliyorum. Böylesine bir birlikteliğin koşulları
yaratılabilirse,bu imkan inanın oradaki
insanlar için bir can suyu olacaktır.
Son olarak akıl çıkınımızda kalmış olan bir
sözü sizlerle paylaşmak istiyorum. “Bir
düşünce kendisini hangi araçlarla ifade
ediyorsa, o araçların taşıdığı değer  kadar
değer taşır” derler.
Geçmişle, kaybedişle ve gelecekle derdi
olan tüm insanlarla, hep beraber
sorunlarımızı ve geleceğimizi tartışmayı ve
tahammülü öğrendikçe, ayak bağlarımızdan
kurtulacağız.Dağ yıkılasın demekle
yıkılmıyor. Onu yıkacak kudreti
gösterirseniz, ancak bir işi başlatmış
sayılırsınız. Arkamıza dönüp baktığımızda
müthiş bir tecrübe ve yenilgiler  tarihimiz
var. Bu bile taşı kırmakta usta olamadığımız
insanlar halinde  bizi durduruyorsa, bizim
kendimizle yüzleşmemiz bitmemiş demektir.

Geleceği Görmek! Yağbasan’ılar Köyü Sevdi!

16 Temmuz Pazar
günü  Çakmakdüzü
[Palha]  köyünün  40.
yıl kutlamaları, ve
geleneksel kır gezisi ve
pilav günü birarada
yapıldı. Yaz tatili
olmasına rağmen çok
sayıda Çakmakdüzü
köylüsünün katıldığı
bir piknik  yapıldı.
Simge haline gelen etli
bulgur pilavı  bütün
katılanlara ikram
edildi. Divriğinin en
tanınmış ve büyük köylerinden
sayılan  Çakmakdüzü köyünün bu
şenliginde çoksayıda, misafirlerin
ve Dernek başkanlarının yanısıra
Divrigililerde katıldı.  Sunuculugunu
Hüseyin Güzel Yılmazın yaptığı
pilav şenliği, Dernek Başkanı, Ali
Özmenin  açış konuşmasıyla devam
etti. Başkan Ali Özmen
konuşmasında, Çakmakdüzü
köylülerinin, özverisinden  ve
dayanışmasından övgüyle
bahsederek, 40 yıl birarada, zor
günler yaşayarak bugünlere
geldiklerinden bahsetti. Her

Çakmakdüzü köylüsünün, dernek
için mutlaka bir faydası olmuştur,
işte onun için sizlere kahraman
palhalılar demek istiyorum  diyen
Ali Özmen, gençlere, eğitim desteği
ve  demokratik faaliyette derneğin
çalışmalarından sözetti. Ayrıca,
pikniğe, Divriği Kültür Derneği
Başkanı, Rıza Gürünlü, Yönetimden
Mustafa Ösker, Beyköyü Dernek
Başkanı, Mehmet Güven, Karakale
Köyü Dernek başkanı, Nebi
Şimşek,Çayören Köyü Dernek
Başkanı, Ali Kater, Yalnızsöğüt Köyü
Dernek Başkanı Elvan Gülkanat,

Bayırlı Köyü Dernek Başkanı
Cafer Doğan, Karşıkonak Köyü
Dernek Başkanı, Paşa Yılmaz,
Akmeşe Köyü Dernek Başkanı,
Çetin Aygün, Arıkbaşı Köyü
Dernek Başkanı Mustafa
Ösker, Eskibeyli Köyü Dernek
Başkanı, Hacı Ahmet Aman,
CHP Büyükçekmece ilçe
başkanı  Ali Şeker,  katıldı.
Ayrıca Ulusal kanal adına,
program yapımcısı olarak
hepimizin yakından tanıdığı,
Habil Yılmaz‘da belgesel
çekimi yaptı. Divriğili ve

Divriği dışından çok sayıda
müzisyenin katıldığı şenlik Hasan
Erdoğan’ın sahneye çıkmasıyla,
daha bir şenlendi. “Sen olmazsan
bütün Palha yıkılır”, türküsüyle
izleyicilerde Hasan Erdogana eşlik
etti. Eğlencenin ve dostluğun, tadına
doyulduğu  bu şenlik  hasretlerin,
ve görüşemeyenlerinde buluşma
yeri haline geldi. Sofralar yavaş,
yavaş toplanırken, Gönüller, hiç
günün bitmesini istemiyordu ama
artık  güneş batıyordu, ayrılık bir
yıl sonrasının randevusu olarak
noktalandı.

Yağbasan Köyü Eğitim Kültür
Yardımlaşma ve Dayanışma
Derneği her yıl geleneksel
olarak İstanbul' da
düzenlenen pilav etkinliğini;
kuruluşunun 20.yılı
dolayısıyla Köyde
düzenlediler. Pilava özellikle
İstanbul ve Ankara'dan
otobüs ve özel araçlarıyla
köye geldiler. Etkinliği köy
Muhtarı İbrahim
KARAGÜLER 'in açılış
konuşmasıyla başlandı.
Muhtar ''İstanbul ve
Ankara'dan pilav şenliğine katılmak
için köye gelen tüm köylüleri hasretle
bağırlarına bastıklarını belirtti. Daha
sonra DernekBaşkanı Musa
Güngörmez derneğimizin
kuruluşunun 20. yılındaki şölene
katılan herkesi şahsım ve yönetim
kurulu arkadaşlarım adına selamlarım.
Yaşadığımız bu dünyada, bu
coğrafyada, değişen dünya düzeninde
yok olmamak için toplumsal barışa

birliğe, özünü yitirmeden modern
çağa entegre olmaya ihtiyacımız
vardır.
Komşuluğun, dostluğun, kardeşliğin
yitirildiği bu dünyada birbirimizi
sevmeyi unuttuk unutturulduk. Kuru
bir selamı, birbirimize  gülümsemeyi
unuttuk. Kuruluşunun 20. yılına
ulaşan Derneğimizi kuranları,
İstanbul'un ortasına birlik bayrağımızı
dikenleri, bu bayrağı alıp da bugünlere

taşıyanları minnet ve şükranla
anıyor; yaşayanlara uzun
ömürler dilerken, yaşamını
yitirmiş değerlerimizi rahmetle
anıyorum dedi.
Sırayla sahneye gelen Aziz
Çınar, Fevzi Delibaş ve Yusuf
Delibaş buram buram hasret ve
özlem kokan türküler söyleyip
köylüleri hasretini dindirdiler
adeta.
Şölene Divriği Jandarma Bölük
Komutanı Nazmi Kızıl,
Komando Bölük Komutanı, Milli
Eğitim Bakanlığı Yayın Şb.

Müdür Yardımcısı Şükrü Uğur, Eski
Belediye Başkanı Muharrem Yağbasan
D.Ç. Divriği Spor yönetim kurulu
üyeleri Levent Yüksel Ballanlı, Gazi
Orhan Türkyılmaz, Ertan Türker
Ankara'dan Haydar Yalçın, İbrahim
Yalçın ile Zeynel Güldalı' da katıldılar.
Yaz ortasında ancak serin bir ortam
ve havada düzenlenen 20. yıl
şenliğinde köylüler ve misafirler
oldukça memnun ayrıldılar.

Ağustos 2006 tarihinde
Akmeşe Köyü  2. Geleneksel
Şenliğini yaptı. Özellikle
gurbetteki Akmeşe’lilerin
yoğun katılımı dikkat çekti.
Dernek, Köy Muhtarlığı ve
Akmeşe Köyü sakinlerinin
büyük geyreti, özverisi ve
katılımları ile tüm köylü bir
arada hoşça vakit geçirdi. Bir
gün önceden piknik alanının
temizlenmesi de ortaklaşarak
pikniğe hazır hale getirildi. 2.
Geleneksel Akmeşe piknigine
Divriği  Kaymakamı Mustafa
Çit , Jandarma Üsteğmeni ve Divriği’de
Dernek , Oda ,Kuruluş Başkanları, Yeşil
Divriği Gazetesi, Divriği Kültür Derneği
Divriği Şubesi ve Çevre köylerden
vatandaşlar katıldı.
Program‘ın  açılışı konuşmasında, Dernek

Başkanı  Çetin Aygün ve  Akmeşe köyü
Muhtarı Sayit Dursun Çaylak ortak görüş
olarak  bütün Akmeşe köylülerinin nerede
olursa olsun köyleri için  birlik ve beraberlik
için  her zaman her yerde güçlerini
birleştireceklerinin  sözünü verdi. Ayrıca

büyük şehirlerdeki Akmeşe
köylülerinin de her türlü zorluğa
rağmen bir araya gelmeleri gerekir
dediler.
Program‘da  Aşık Garip Ünlü ve diğer
yerel sanatçılar yer aldı. Yerel  ve
genel türküler eşliğinde Akmeşe
köylüleri eğlencenin tadına doydular.
Pilavlar yenildi. Folklorik olarak
çocukluktan gelenekleri olan halat
yarışması, büyükler, çocuklar ve
kadınlar arasında yapıldı. Kazanan
gruplara kitap ve futbol topu
dağıtıldı.Bütün çocuklar için dernek
tarafından balon ve top dağıtıldı.Akşam

ışıklandırma ve davul zurna eşliğinde
halaylar çekildi ve şenlik akşamı da havai
fişek gösterileri yapıldı.Bir dahaki sene
görüşülmek üzere Akmeşe köylüleri tadına
doyulmayan bir şenliği‘de bitirerek evlerine
döndüler.

Çakmakdüzü Köyü 40. yıl kutlamaları coşkuluydu!

Akmeşe Köyü 2. Geleneksel pikniğini yaptı

Yağbasan köyü pilav gününü 20. yılı dolayısıyla köylerinde kutladılar.

Çakmakdüzü pikniğinde hala simgesini yetirmeyen etli bulgur pilavı tüm davetlilere ikram edilldi.

Divr iğ i  Kaymakam ı  Mustafa Çi t ,  Jandarma Üsteğmeni
Divriği’de Dernek, Oda, Kuruluş  Başkanları ve Yeşil Divriği de katıldı.



Biz Divriği‘yi seviyoruz
Divriği‘nin artık bir su problemi yok, bunu geçelim, Yatırım yapmadık
ama borç‘da etmedik.Dügün salonu, otel, benzin istasyonu, gibi önce
yapılan yatırımlar, belediyeye yük oluyordu onları yeniden düzenliyoruz.

HABER 71 EYLÜL

AR�F ATAY

İnsanoğlu, Abraham Maslow'un dediği
gibi,İhtiyaç Silsilesi denilen sıralamadan
mutlaka nasiplenmektedir.
Maslow'un hiyerarşik sıralamasına göre
;
*** Fiziksel Gereksinmeler (Barınma,yiyecek ve içecek )
*** Korunma Gereksinimi  (Güvenlik ve sağlık)
***  Sosyal Gereksinmeler (Beşeri ilişkilerde sevgi ve aidiyet)
***  Saygı Görme Gereksinimi (Sosyal kimlik ve kabul ettirme)
***  Kendini Farklılaştırma Gereksinimi  (Hobilerini ve egolarını
uygulama )
Tüm bu özellikleri,yaşamının değişik evrelerinde yaşayan ve
uygulayan birey,
Elbette,bulunduğu ortamın şartlarından da etkilenmektedir.
Başaramadıklarının,Şanssızlıklarının,Olumsuz tesadüflerin ve
İçine sindiremediklerinin
Yaratmış olduğu travmalar insanoğlunu kendisinin bile fark
etmediği bir kimliğe
Büründürebiliyor.
Tüm bunlar alt alta toplanıldığında ise,birde kendi inisiyatifi
dışında olan gelişmelerden
Kaynaklı,üçüncü elin yön değiştirmesinden kaynaklı ,
sürüklenmeler başlıyor.
************
Bir Sırp'lı delikanlı,gelecekle ilgili hedefini planlarken ;
Avusturya veliahtı bir Sırp'lı tarafından öldürüldü bahanesiyle,
Birinci Dünya Savaşının başlayacağını bilemezdi,
Polonya'lı bir ressam , gelecek de nasıl da başarılı ve ünlenmiş
bir kariyer elde edeceğini düşlerken ;
Polonya-Almanya sınırında bir Alman askeri öldürüldü
bahanesiyle,
Bir Eylül 1939 ' da İkinci Dünya Savaşı başlatılacağını bilemezdi,
Hiroşima'da ve Nagazaki'de elinden tuttuğu sevgilisi ile hayaller
kuran Japon gençleri,
Altmışbir yıl önce bugün,uyduruk bir sığınağa ( Pearl Harbour
- ABD barınağı  ) saldırı oldu bahanesiyle  atılan Atom Bombaları
ile geleceklerinin karardığını bilemezdi,
Afganlı yiğit insanların,hayatın olumsuzluklarına rağmen,
birgün ( 2001),
Dünya Ticaret Örgütüne saldırıldı bahanesiyle, özgürlüklerinden
olacaklarını bilemezdi,
Türkmen'i ile, Kürt'ü ile Şii'si ile Sünni'si ile iç içe yaşayan
Irak'lı insanlar, birgün
Kuveyt'e saldırdı diye Vatan'larından olacağını bilemezdi (2003
)
Ve nihayet,Beyrut'un  kara yazgılı insanları, gelecekle ilgili
gözlerindeki o kapkara ama aydınlık içeren  umudun  bir gün
(Temmuz 2006), iki İsrail'li askerin kaçırıldığını bahane
ederek,vatanlarının kilometre kilometre yok edileceğini
göreceğini ve tüm dünyanın sadece magazin haberlere gösterdiği
ilgi kadar zaman ayırdığına şahit olacağını aklına bile
getiremezdi,
Yaşam Kalitesi bilinen tüm,bilimsel altlığa rağmen kendi
şartlarında da  adresini
bulabiliyor.
Genetik özelliklerine sarılarak yaşayan toplumlar, yeni dünya
düzenini yaratmak isteyenler karşısında vadeli solukları ile
sürdürmektedirler yaşamlarını.
Sesini duyuramayan milyonların çığlıkları, yaşam kalitesinden
anladıklarını, sınırsız hayalleri ile zevkin doruğuna çıkardığını
zanneden azınlıklara, kulak çanı olacaktır.
Yaşam bir nefes alma ,  bir şükretme acizliği değil ise,
Kalitenin algılama biçimi de, ne ertesi günü hesap etmeden
geçirilen, onursuz, iffetsiz geçen günlerin,ne de kemiksiz bir
duruşun  ölçüsüdür.
Güvermiş çökeleğini dizdiği yufkanın arasına kuzu kulağını
yerleştirirken,Yama dağlarına  karşı derin bir nefes çekerken
, dinlediği kaval sesinden aldığı hazdır, YAŞAM KALİTESİ…
Büyük kentlerdeki,menfaate dayalı ilişkilerin yozlaştırdığı ve
neredeyse karşılıksız merhabanın kaldırıldığı , sürekli birilerini
ütmek için koşuşturan güruhlardan
Kendini soyutlayabilmenin şansıdır YAŞAM KALİTESİ…
Her bir organizasyonda başarılı gördüğü insana, omuz vurarak
önüne geçmek değildir YAŞAM KALİTESİ…
Karşıya bakmak kadar, kendine de bakmayı becerebilmektir
YAŞAM KALİTESİ…
Sabırla Sadakatın, Emekle yoğrulabilme becerisidir,YAŞAM
KALİTESİ…
Saygının olmadığı bir ortamda,kuru kuruya sevginin vadeli
olduğunun anlaşılmasıdır, YAŞAM KALİTESİ…
Yanılgının insanlar için olduğu ve silginin kalemden önce
bitmesinin, fazla yanlış yapıldığının göstergesidir YAŞAM
KALİTESİ…
YAŞAM KALİTESİNİN ;  BİREYLE DEĞİL,TÜM DÜNYANIN
BİRLİKTE ALGILAYARAK UYGULAMAYA GEÇİRDİĞİ BİR
ATMOSFERDE
BULUŞMAK DİLEĞİYLE…

Yaşam
Kalitesi

Divriği Gazetesi. Sayın başkan siz birincidönem  ANAP
ikinci dönem AKP‘den olmak üzere iki dönemdir
Divriğide belediye başkanlığı yapıyorsunuz. Önce
kazandığınızda nasıl bir Belediye devraldınız.
M. GÜRESİNLİ: Ben belediye başkanı seçilmeden
öncede Divriğide yaşayan çalışan ikamet eden birisiyim.
Önce Divriği hakettiği bir yerde değildi.Birçok sorunu
birikmişti, Divriği alt ve üst yapı bakımından
çökmüştü.Belediye borçları 1 Trilyonu aşmıştı,
çalışanların maaşları verilemiyordu.
Divriği Gazetesi. Eski belediye ne yapmışta bu borcu
biriktirmiş.
M. GÜRESİNLİ: Divriğinin içme suyunun çözümü için
kullanılmış bu borç.
Divriği Gazetesi. Siz göreve geldiğinizde ve şu ana
kadar Divriği halkı için hangi hizmetleri sundunuz. Bilgi
alabilirmiyiz?
M. GÜRESİNLİ: İlçenin mahallesinin bir çoğu su
alamıyordu. Evet yatırım yapılmadı ama eksikti. Bazı
sokaklara su ulaşmıyordu. Biz belediye personelinin
bizzat çalıştırarak, malzeme olarak çalışma yaptık.
İnsanların evlerinin önündeki ağıçlarını sulamaları için,
ikinci çartı çayı üzerinden beton kuyu açtık. Naci bey
deposu arasına yeniden bir hat yaptık suyu tersten
besledik ve ilçenin hemen hemen her mahallesi ve
sokağı 24 saat su alabilir hale geldi.
Divriği Gazetesi: Divriği halkı so sorunun olduğunu
söğlüyor.
M.GÜRESİNLİ: Hem bize inanacaksınız hem halka
inanacaksınız. Biz musluktaki suyu sağladık. Ama su
bakımından şikayetiniz ne diye sorulursa, bu su

kullanım için uygun değil, yani içmek ve evde kullanma
için dereyolları yeterli değil. dereden alınan su sağlıklı
değil. Ham su alınıyor. Divriği belediyesi’nin içme suyu
sorunu benden önceki 30 yıl içinde neden
çözülmemiştir.
Divriği Gazetesi: Gözle görülür biçimde olabilecek
bina, yol, yeşil alan kültür merkezi, sosyal tesis, park
yeri, cadde, spor veya kültür kompleksi şeklinde
yapabileceğimiz hizmetlerden neler yaptınız Divriği’de?
M.GÜRESİNLİ: Belediyeninn yapacağı hizmetleri mali
durumuyla alakalıdır. Biz iki dönem içerisinde ağırlıklı
olarak su problemi üzerinde çalışmalar yaptık, Yani
Divriği’nin artık bir su problemi yok.
Divriği Gazetesi: Yani siz yatırım yapmadık ama borçta

yapmadık mı diyorsunuz?
M.GÜRESİNLİ: Evet doğrudur.
Divriği Gazetesi: Divriğinin bir başka sorunu da göç,
son yıllarda özellikle Erdemirin özelleştirilmesiyle
birlikte 2000 olan işçi sayısının 500 lere çekilmesinde
biraz etkili oldu. Göç konusunda ne söylemek
istersiniz?
M.GÜRESİNLİ: Divriği de göç sonunu çok dilendiriyor
haklı olarak. Göçten en çok şikayeti olanlar göç edenler.
Dışarıda olan hemşerilerimiz göç sorununu tartışıyor ve
çözülmesini istiyor. Göç sadece bizim sorumumuz
değil. İç ve Orta Anadolu da da bu sorun yaşanıyor.
Göçün nedenleri üzerinde durmak lazım. Divriği’deki
göçün nedeni ekonomik imkanlardan kaynaklanmıştır.
Divriği de insanlar madende çalışanlar kendilerine
sağlanan çok iyi imkanlarla yaşıyorlardı. Bence göçü
değil de bu ilçede kalıcılığı konuşup tartışmamız lazım.
Divriği Gazetesi: Sayın başkan çok teşekkür ediyorum
verdiğiniz bilgiler için son olarak söylemek istediğiniz
bir şey varmı?.
M.GÜRESİNLİ: Bizim arzumuz Divriği’yi örnek bir ilçe
ve belediyemizi örnek bir belediye haline getirmektir.
divriği kısa bir süre içinde içme suyu sorununu, altyapı
sorununu ve yol sorununu çözmüş olacak. bundan
sonra ilçemizin türizm bakımından potansiyelini
değerlendirip, konaklama sorununu çözecek ilemiz
açısından büyük bir ekonommik rahatlama
yaşanacaktır. Böylece ilçemiz insanları için daha
yaşanabilir, cazip ve tercih edilecek bir yerleşim yeri
haline gelecektir. İlginize çok teşekkür ediyorum.

Çamşıh’a Sağlık Ocağı
Aci l  müdahale lerde sağ l ık kuruluşunun
olmaması durumunda hayati teklike yaşanabilir.

Yaz aylarında her yıl olduğu gibi  köylerde nüfus yoğunluğu
çok fazla artmaktadır. Emekliler eşleriyle ve torunlarıyla
köylerine gitmek için kışın ortasında bile köy hayelleri kurarak
köylerine gitmek için sabırsızlanırlar .Aslında haksızda
sayılmazlar böyle düşündükleri için. Kent yaşantısında
bloklarda, sitelerde, apartmanlarda adeta bir mahkum
muamelesi görerek yaşamaya çalışan bu insanlar, köylerinde
özgür birer bireyler haline geliyorlar. Eski anıları, adetleri,
gelenekleri ve görenekleri bu insanlar için birer mutluluk
kaynağı oluyor. haliyle kendi memleketlerinde temiz hava ve
temiz su faktörünüde düşünürsek  gerçekten memleketimiz
bizim için çok önemli bir mekan durumundadır. Bütün
güzelliklerini sayabiliriz memleketimizin elbette, belki
anlatmaya kelimeler bile yetmez. İşte bu bahsini ettiğimiz
Çamşıh’ta  yani etrafındaki köylerle, birlikte  20 köy civarında
bir sayıya ulaşan bu yerleşim yerinde  yaz nüfusu  altı ay gibi
bir zaman  zarfında 8 – 9 bin insan yaşamaktadır. Akrep, yılan,
ve yahut  zararlı böceklerin  sokması neticesi önemli tehlikelerle
yüz, yüze kalan köy halkının, önleyici acil tıbbi müdahale,
olarak hiç bir olanağı yoktur. Şehirlerde yetişen küçük çocuklar
 köylere  adaptasyon bakımından zorluklar yaşamaktadır.
Hava değişikliği ve yüksek ateş bazen önlenmesi çok kolay
olan tıbbi  müdahalelerin yokluğundan ölümcül vakalarla yüz
 yüze kalıyor bu köyde yaşayanlar.

Çamşıha Sağlık Ocağı kampanyası bu sıkıntıların kısmen
giderilmesi için oluşturuldu. 8 – 9 bin nüfusun yaşadığı bir
bölgede bugünün gelişmişliği hesab edilerek düşünülürse
küçük çaplı bir sağlık ocağı istemi çok yerinde kabul göreceği
düşüncesiyle  4000. imza toplanmıştır. Bu  4000. imza
Divriğinin yetkili sağlık birimine en kısa bir sürede ulaştırılacak.
 İmzanın toplanması için oluşturulan kampanyanın
yetkililerinden, Gürpınar köyü muhtarı  Sayın Hüseyin Erdogan,
sağlık ocağının yapılması konusunda, çok umutlu oldugunu
belirterek şöyle dedi. “ Bizim bu bölgenin Divriğiye uzaklığı,
yaklaşık olarak 60 km,  acil tıbbi müdahalede, Divriğiye araç
sıkıntısı da gözönünde bulundurarak hesab edilirse, hayati
problemler yaşamaktayız. Biz gerekli birimlerin bu  kampanyaya
destek olacağını zannediyoruz. Bu sağlık ocağı meselesi burada
yaşayanlar için çok zaruri bir ihtiyaçtır, yetkililerimizin  bizlere
yardımcı olacağını düşünüyoruz, sayın Sivas Valimiz ve Divriği
kaymakamımız, Çamşıh’a  çok önem vermişlerdir. Yol ve su
problemlerimiz büyük ölçüde giderilmiştir, şimdi  bizim için,
yol kadar, su kadar önem arzeden sağlık sorunlarımızın az da
olsa, çözümü için sağlık ocağıdır. Ben ve Çamşıh halkı bu
hizmeti, almak için elimizden gelen fedakarlığı göstermeye
hazırız, sayın yetkililerimizden‘de bize destek olmalarını
bekliyoruz.” Bizede Divriği gazetesi olarak bu çalışmaları
yazmak ve görmek düşüyor.

Özelleştirme dedinmi orada dur.
Ne olacağı hiç belli olmaz. Buğüne
kadar, Devletin,yaptığı
özelleştirmelerin şaibe yaratmadan
usulüne uygun  peşkeş çekilmeden
yapıldığı görülmedi.Divriği Demir
Çelik işletmelerinin OYAK‘a
özelleştirmesi de pekçok konuda
kamu yararı gözetilmediği şeklinde
yapıldı. Konu yargıda devam
ediyor.Şimdi bu yanlışyara bir
yenisi eklendi.Ekinbaşı köylüleri
tapulu arazilerinin Özelleştirme
kapsamında OYAK‘a satıldığını
söğlüyorlar.1938 yılında Ekinbaşı
köyünün birkısım arazisini Devlet
99 yıllığına kiralar, ve her yıl kira
karşılığını köylülere öder. Ayrıca
madene alınacak işçilerin‘de Ekinbaşı köylülerine
öncelikli olacağını kira sözleşmesine yazar.Bu
anlaşmaya göre 2037 yılında kira sözleşmesinin süresi
dolacaktır.Devlet kiraladığı arazinin köylülerin arazisi
olduğunu unutarak burayı OYAK‘a sattı.İşin bundan

sonrası köylülerle Oyakın ve
Özelleştirme idaresinin,
mahkemelerine konu olacak.
bakalım sonuç ne olur. Ekinbaşı Köyü
Kültür ve Dayanışma Derneği
Başkanı Seyit Ali Aydoğmuş, Köy
Muhtarı Muzaffer Aydoğmuş ve köy
ihtiyar heyeti, köylülerle birlikte
Divriği Asliye Hukuk Mahkemesine
dava açtılar.Tüm yarğı  süreçlerini
sonuna kadar kullanacaklarını
belirten, Ekinbaşı köylüleri, eğer bu
işi Türkiye, yarğısıyla çözemez isek
AHİM‘e gideceğiz diyorlar. Dernek
başkanı Seyit Ali Aydoğmuş‘da bu
arazileri mutlaka bize verin
demiyoruz ama mademki bizim
mülkümüz  ne yapılmasına, nasıl

kullanılmasına‘da biz karar verelim. bizim önerimiz
şudur.Bu araziler açık maden müzesi olabilir,organik
tarım arazisi olabilir, yani burası bizim tapulu
malımızdır, Devlet kullanıyorsa kullanabilir fakat bizim
tapulu arazimizi Devlet  OYAK‘a  satamaz dedi.

Ekinbaşı Köyü Özelleşti
Özelleştirme İdaresi Ekinbaşı Köyü arazilerini Oyak’a
sattı. 99 yıllığına köylüden kiralanan arazileri şimdi yok

Çamşıh’ta Halk Coştu
Döldür dağı bir bütün
olarak Çamşıhlılar için
ayrıcalıklıdır, yani her
çamşıhlı, Döldür dağına
 dönerek bir huzur
bulmayı arzu eder.
Döldürün eteğindeki
akan soğuk suda, bir şifa
kaynağı olarak kabul
edilerek vücudun
heryerine sürülerek
evsunlanma gibi kabul
görür. Daha önceleri,
Çeşmelerine musluk
takılmadan, Gödüklü
coşkuyla akardı  yirmidört
saat. Kürününde iki
dakikada çatlayan karpuz,
yarılırdı boydan boya.
Fakat ne gam bu soğuk
su dolu  kürüne çırılçıplak veyahut
elbiseleriyle şifa bulmak için girenleride
az değildi Gödüklünün.Bugün artık,
kuraklıklar ve  değişen iklim koşulları
neticesi, gürül, gürül, suyu  akan bir
Gödüklü bulamıyoruz ama yinede,
azda aksa çeşmeleri, kıymeti
gönüllerde hep aynı bu suyun.
Burası bugün küçük çaplı bir yerleşim
yeri gibi, Müzesi, Misafirhanesi, Kurban
kesim yeri, Piknik yeri, Çeşmeleri olarak
hizmet veriyor herkese.
İşte bu mekanda tam 12 yıldır bir
festival, düzenleniyor, Önceleri sadece
 Çamşıhlıların bir kısmı azda olsa
katılırken, bugün bütün bir Çamşıhın,

hatta Sivas’ın ve Malatya’dan,
katılımcılarınında olduğu bir
organizasyon şeklinde düzenleniyor
bu festival. Sevgi, barış ve kardeşlik
temalarının işlendiği bu festivalin
sunucusu Hüsniye  Çınardı. Döldür
dağını karşısına alan Hüsniye Çınar,
ve Döldürle güreşir gibi, gürleyerek,
sadece  gönlümüze değil
yüreklerimizede taht kuruyor, ve biz
bir dağa bakar gibi, usul, usul bakıyoruz
ona. Kah türkü döktürüyor dilinden
kah, değiş, bizede dinlemekten başka
birşey kalmıyor,yapacak. Ve program,
 Öyle dağbaşı deyip geçmeyin, Arzu,
Erdal Erzincan, Adem Aslandoğan, İlyas

Şimşek, Mehmet
Yalçın ve Çocuk
Korosu, Kemancı
Hikmet, Hasan
Hüseyin Koç, Semah
Ekibi, gibi zengin bir
program katılımcıları
fazlasıyla mutlu
ediyor.
İstanbul ve Ankara
şubelerininde büyük
emek ve katkılarıyla
gerçekleşen festivale
siyaset, yazar ve
edebiyat çevresinden
katılımcılarda vardı.
Divriği Kültür
Derneklerinin,
İstanbul
yönetiminden, Rabia

Şahin, Ankara ‘dan Başkan Muharrem
Ülger, Divriği‘den Ali Gençdal  bu
festivale katıldılar.
Bütün bu organizasyonu düzenleyen,
Çamşıh Hüseyin Abdal Derneği, Genel
merkezi ve şubeleri‘nin  yöneticileri
yorgunluklarını hissettirmeden, bir
bütün olarak başarılı bir  festivali bizlere
yaşattılar. Bundan sonra sırtımızı
Döldür dağına verip karşımızdaki
Çamşıha gitmek zamanıdır diyerek,
çantamızı, Gödüklü suyumuzu,
dostlarımızı yanımıza alarak
umutlarımızı ve hayellerimizi  sahneye
bırakarak  dönüyoruz  hakikate...

ÇAMŞIH KÖY ŞENLİKLERİ
Hüseyin Abdal şenlikleri öncesi ve
sonrası Gözecik köyü ve Gürpınar
köyünde köylülerin  ayrı ayrı şenlikleri
tüm köylülerin katılımıyla coşkulu bir
kalabalıkla yapıldı. Köy meydanında
ortak sofralar kurularak dostluk ve
kardeşlik temelinde yapılan bu şenlikler
tüm köy halkını son derece mutlu ediyor.
Birbirlerini tanımayan akrabalar ve
köylüler bu şenliklerle tanışıyorlar.



MUHARREM YA�BASAN

Divriği gazetesi‘nin ilk sayısında yazı
yazan arkadaşlar, Divriği‘nin birçok
sorunundan bahsettiler.Bunları saygı
ile karşılamak gerekir. Fakat bilmek gerekir ki her sorunun
bir çözüm yolu vardır, ve bu çözüm yolları aranırsa
bulunacaktır.Bizim en büyük sorunumuz, kendi içimizdeki
toplumsal birliktiliği ve dayanışmayı gerektiği gibi
sağlayamamaktır. Peki bunu nasıl sağlayacağız. Öncelikle
biz  bireysel hırsımızdan, mevki ve kariyer için  kişisel,
dayatmalardan kurtulmalıyız. Bunun yerine birlik ve dayanışma
 kültürüne önem vermeliyiz, ayrıca  hoşgörülü olmalıyız.
Bütün bunlar, bizim için  çok gerekli şeylerdir. yoksa yeni
adımları birlikte atama  imkanımız olmaz. Katılacağımız her
yarış  bizi yenilgiye götürüyorsa, sorumlusu yine biziz bu
yenilginin.  Günlük yaşantımızda,  ve yaptığımız siyasette,
hoşgörü ve dayanışma  eksikse başarmak‘da mümkün
değildir.Okumalıyız, bilgilenmeliyiz, toplumsal dayanışmaya
dair  ortak  akıl etrafında  yeni modeller üretmeliyiz. Hiçbir
özgün, buluş yapmadan, güçbirliği oluşturmadan, “ haydin
bize oy verin, bizi tercih edin“ demenin önemli bir karşılığı
yok.
İlk yazımda “Başka Divriği Yok“ demiştim. Hem ilçemiz
Divriği,  çok güzel hem‘de insanlarımız çok fedakar.
Dışarıdada böyle, nerede bir  örgütlü toplum varsa orada
mutlaka bir Divriği‘li görmek mümkün.Örgütlü toplumlar
başarılı toplumlardır, fakat üzülerek ifade etmek isterim kendi
içimizde yeteri kadar örgütlü ve  başarılı değiliz. Gurbette
bulunan her Divrigilinin Kültür dernekleriyle veya kendi köy
dernekleriyle bir biçimde irtibatı oluyor. Düzenli olarak her
yıl kır gezisi yapıyorlar, hatta bu gezileri toplu olarak köylerine
bile taşıyorlar, bu faaliyetler çok güzel faliyetlerdir,
bütünleştirici birleştirici faaliyetlerdir. Bu derneklerimiz
özverili üyelerinin  birikimleriyle ekonomik sorunlarınıda
çözmüşlerdir. birçok Derneğimiz kendi mülkünü
alabilmişlerdir. Bunlar  bizim başarılı örneklerimizdir.
Hepimiz çok iyi bilirizki en iyi yatırım insana olan yatırımdır.
Bu sözünü ettiğimiz Dernekler‘in çoğu öğrenci bursu az veya
çok veriyor, fakat  bir bütün olarak insanımıza yatırım için
bu  dayanışma alanlarını genişletirsek daha iyi olur
inancındayım.Divriği‘li gençlerimizden ekonomik durumu
iyi olmayan okuma imkanı zor olan öğrencilerimize yardımcı
olmalıyız yani. Ankarada bulunan vakfımız öğrenci bursu
konusunda çok başarılı hizmetler veriyor. Umarım hepimize
bu örnek faydalı olur. Bu gazete aracılığıyla bunları, yani
genel olarak yaşadığımız sıkıntıları, yazmaktan ve okumaktan
dolayı mutluluk duyuyorum.
Dışarıda bukadar örgütlü, çalışkan  ve başarılı olan Divriğililer
, ilçemizde, bu birlikteliği  bir türlü yakalayamıyorlar. Elbette
kolay olmayan bir sorumluluğumuz var, o‘da şu.Biz birlik,
dayanışma ve toplumsal hoşgörü bakımından  sorumluluğu
olan insanlarız. Varolan sıkıntılarımızı, dağınıklığımızı yine
hep beraber,  Kitle örgütlerimizle, insanlarımızla, bir bütün
olup çözeceğiz. Bunu başaracağımız inancındayım.
Divriği Derneklerimizin, Divriğide gerçekleştirecekleri
Festival‘in şimdiden  başarılı geçmesini dilerim. Bu konuda
sorumluluk bakımından, görev bakımından, bizlerin elinden
ne gelirse esirgemeyelim, Bu festival Divriğide bir eşiği,
geçmenin adımıdır, birlik olmanın adımıdır, ilerisi için,
Divriği‘nin güzelliği için Festivale sahip çıkalım.

Divriği’de
Birliktelik

1 EYLÜL

Divriği Kaymakamı “umutluyum”
Divriğide göç ve işsizlik var, bu hemen, hemen türkiyenin‘de sorunu. Fakat
Divriği doğal güzellekler ve tarihi zenginlik bakımından mükemmel bir ilçe
Divriği Gazetesi. Sayın başkan
siz birinci dönem  ANAP ikinci
dönem AKP‘den olmak üzere iki
dönemdir Divriğide belediye
başkanlığı yapıyorsunuz. Önce,
kazandığınızda nasıl bir Belediye
devraldınız.
M. GÜRESİNLİ: Ben belediye
başkanı seçilmeden önce de
Divriğide yaşayan çalışan ikamet
eden birisiyim. Önce Divriği
hakettiği bir yerde değildi.Birçok
sorunu birikmişti, Divriği alt ve
üst yapı bakımından
çökmüştü.Belediye borçları 1
Trilyonu aşmıştı, çalışanların
maaşları verilemiyordu.
Divriği Gazetesi. Eski belediye
ne yapmışta bu borcu biriktirmiş.
M. GÜRESİNLİ: Divriğinin içme
suyunun çözümü için
kullanılmış bu borç.
Divriği Gazetesi. Siz göreve geldiğinizde ve şu
ana kadar Divriği halkı için hangi hizmetleri
sundunuz. Bilgi alabilirmiyiz?
M. GÜRESİNLİ: İlçenin mahallelerinin bir çoğu
su alamıyordu. Bazı sokaklara su ulaşmıyordu.
Biz belediye personelini çalıştırarak, tasarruf
içerisinde bir çalışma yaptık. İnsanların evlerinin
önündeki ağıçlarını sulamaları için, ikinci çaltı
çayı üzerinden beton kuyu açtık. Naci bey
deposu arasına yeniden bir hat yaptık suyu tersten
besledik ve ilçenin hemen hemen her mahallesi
ve sokağı 24 saat su alabilir hale geldi.
Divriği Gazetesi: Divriği halkı hala su sorununun
olduğunu söğlüyor, inanmayalım‘mı
M. GÜRESİNLİ: Hem bize inanacaksınız hem
halka inanacaksınız. Biz musluktaki suyu
sağladık. Ama su bakımından şikayetiniz ne diye
sorulursa, bu su kullanım için uygun değil, yani
içmek ve evde kullanma için dereyolları yeterli
değil. dereden alınan su sağlıklı değil. Ham su
alınıyor. Divriği belediyesi’nin içme suyu sorunu
benden önceki 30 yıl içinde neden
çözülmemiştir.
Divriği Gazetesi: Gözle görülür biçimde

olabilecek şekilde  bina, yol, yeşil alan kültür
merkezi, sosyal tesis, park yeri, cadde, spor veya
kültür kompleksi şeklinde yapılabilecek
hizmetlerden neler yaptınız Divriği’de?
M. GÜRESİNLİ: Belediyeninn yapacağı
hizmetleri mali durumuyla alakalıdır. Biz iki
dönem içerisinde ağırlıklı olarak su problemi
üzerinde çalışmalar yaptık, Yani Divriği’nin artık
bir su problemi yok.
Divriği Gazetesi: Yani siz borç etmedik ama
yatırımda yapmadık‘mı diyorsunuz.
M. GÜRESİNLİ: Evet doğrudur.
Divriği Gazetesi: Divriğinin bir başka sorunu da
göç, son yıllarda özellikle Erdemirin
özelleştirilmesiyle birlikte 2000 olan işçi sayısının

500 lere çekilmesinde biraz etkili
oldu. Göç konusunda ne
söylemek istersiniz?
M. GÜRESİNLİ: Divriği de göç
sonunu çok dilendiriyor haklı
olarak. Göçten en çok şikayeti
olanlar göç edenler. Dışarıda
olan hemşerilerimiz göç
sorununu tartışıyor ve
çözülmesini istiyor. Göç sadece
bizim sorunumuz değil. İç ve
Orta Anadolu da da bu sorun
yaşanıyor. Göçün nedenleri
üzerinde durmak lazım.
Divriği’deki göçün nedeni
ekonomik imkanlardan
kaynaklanmıştır. Divriği de
insanlar madende çalışanlar
kendilerine sağlanan çok iyi
imkanlarla yaşıyorlardı. Bence
göçü değil de bu ilçede kalıcılığı
konuşup tartışmamız lazım.

Divriği Gazetesi: Sayın başkan çok teşekkür
ediyorum verdiğiniz bilgiler için son olarak
söylemek istediğiniz bir şey varmı?.
M. GÜRESİNLİ: Bizim arzumuz Divriği’yi örnek
bir ilçe ve belediyemizi örnek bir belediye haline
getirmektir.
divriği kısa bir süre içinde içme suyu sorununu,
altyapı sorununu ve yol sorununu çözmüş olacak.
bundan sonra ilçemizin türizm bakımından
potansiyelini değerlendirip, konaklama sorununu
çözeceğiz.İlçemiz açısından büyük bir ekonomik
rahatlama yaşanacaktır. Böylece ilçemiz insanları
için daha yaşanabilir, cazip ve tercih edilecek bir
yerleşim yeri haline gelecektir. İlginize çok
teşekkür ediyorum.
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